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Samenvatting 

 

In dit onderzoek wordt beschreven wat de invloed is van het verdwijnen van een professionele 

sportclub op de identiteit van de regio waarin deze club zich bevindt. Als case is er gekozen voor SC 

Veendam. SC Veendam stond te boek als boegbeeld van de Veenkoloniën, een streek met een rijke 

geschiedenis op het gebied van economische activiteiten en ondernemende mentaliteit. De 

afgelopen jaren kampte SC Veendam echter met grote financiële problemen, waardoor het 

uiteindelijk onmogelijk bleek om het voortbestaan van de voetbalclub te garanderen. Na vele 

reddingspogingen is de club in 2013 definitief failliet gegaan, waardoor de Veenkoloniën een 

boegbeeld armer werd. De hoofdvraag van dit onderzoek luidt: In hoeverre heeft het faillissement 

van een professionele sportclub invloed op de binding met en identiteit van de regio en haar 

bewoners? 

 

Om antwoord te krijgen op de hoofdvraag is er gebruikt gemaakt van kwalitatieve dataverzameling, 

in de vorm van vijf diepte-interviews met (voormalig) supporters van de sportvereniging en inwoners 

van de streek. In deze interviews is vooral gezocht naar de persoonlijke ervaringen en gevoelens die 

de respondenten hebben bij de sportclub en de regio.  

 

Uit het onderzoek is gebleken dat de supporters het zonde vinden dat SC Veendam verdwijnt uit het 

professioneel voetbal, omdat ze een sociale ontmoetingsplaats gaan missen waar supporters elkaar 

zagen. Ze zijn echter nuchter genoeg om verder te kijken en beseffen ook dat voetbal niet alles is. 

Voor de regio de Veenkoloniën zal het vooral van invloed zal zijn op de naamsbekendheid van de 

regio naar buiten toe. Daarnaast heeft het verlies van SC Veendam niet veel invloed op de identiteit 

van de Veenkoloniën, omdat deze identiteit op andere gronden is gebaseerd en al tot stand was 

gekomen voordat SC Veendam werd opgericht. De club had hierdoor meer de rol had als 

uithangbord van de Veenkoloniën, in plaats van dat het invloed uitoefende op de identiteit van de 

streek. SC Veendam representeerde de identiteit van de Veenkoloniën, maar had geen invloed op 

wat deze identiteit in hield voor haar inwoners. 

 

keywords: place attachment, place identity, social identity, faillissement, Veendam 
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1 Inleiding 

1.1 Aanleiding 

 

De reden dat er in dit onderzoek er voor gekozen is te onderzoeken wat de relatie is tussen het 

verdwijnen van een professionele sportclub en de identiteit van de regio, is het feit dat er de 

afgelopen seizoenen een groot aantal professionele voetbalclub failliet zijn gegaan en dat veel 

voetbalclubs het moeilijk hebben in de economische crisis tegenwoordig. Voorbeelden hiervan zijn 

AGOVV, HFC Haarlem, RBC Roosendaal en SC Veendam. Met het verdwijnen van een professionele 

sportclub verdwijnt echter niet alleen de sportclub op zich, maar door de binding met de regio 

verandert er ook wat in de identiteit van de regio. Er is echter nog weinig wetenschappelijk 

onderzoek gedaan naar wat de invloed is van een professionele sportclub is op de regio en wat het 

zou betekenen voor de regio als de sportclub zou verdwijnen. Het is daarom interessant deze 

wisselwerking tussen sportclub en regio te onderzoeken en hoe deze met elkaar in verband staan. Is 

het zo dat de identiteit van de regio vaststaat en dat de sportclub dit imago alleen uitdraagt? Of is 

het andersom, dat de sportclub invloed uitoefent op de identiteit van de regio en de inwoners? Dit 

onderzoek kan hierdoor relevant zijn en bijdragen aan de wetenschap over de emotionele relatie 

tussen een boegbeeld of symbool van een regio en de inwoners van die regio. In een bredere context 

kan het bijdragen aan de wetenschap over de identiteit van streken, hoe deze kunnen veranderen en 

wat daarvan de invloed is op de streek.   

 

1.2 Probleemstelling 

 

Het doel van dit onderzoek is om te onderzoeken in welke mate verdwijning van een professionele 

sportclub invloed heeft op de identiteit van de regio en de binding van de supporters met die regio. 

Hieruit vloeit de volgende hoofdvraag voort: 

  In hoeverre heeft het faillissement van een professionele sportclub invloed op de binding met 

en identiteit van de regio en haar bewoners? 

  

Deze hoofdvraag zal beantwoord worden aan de hand van drie deelvragen, die luiden als volgt: 

  - Wat is de identiteit van de Veenkoloniën en hoe is deze ontstaan? 

  - Wat zijn voor supporters van een professionele sportclub belangrijke aspecten in de binding 

met de sportclub en de regio? 

  - Wat is het belang van een professionele sportclub in het uitdragen van de identiteit van de 

regio? 
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1.3 Opbouw van de thesis 

 

In dit hoofdstuk, hoofdstuk 1, wordt uitgelegd wat de redenen en motivaties zijn voor het onderzoek. 

Tevens wordt hier de probleemstelling gegeven aan de hand van de hoofdvraag en de sub-vragen. In 

hoofdstuk 2 staat het theoretisch kader centraal. Hierin worden enkele belangrijke concepten en 

relevante theorieën voor het onderzoek bediscussieerd. De relaties tussen de concepten wordt 

verduidelijkt aan de hand van het conceptueel model die in één oogopslag laat zien hoe de 

verschillende concepten en theorieën met elkaar in verband staan. In hoofdstuk 3 wordt de 

methodologie van het onderzoek beschreven. Hier komen de methode van dataverzameling, de 

keuze voor de onderzoeksmethode en data-analyse aan bod en wordt bediscussieerd wat de 

ethische vraagstukken zijn in het onderzoek. In hoofdstuk 4 worden de deelvragen beantwoord aan 

de hand van de resultaten van de onderzoeksmethode. De verkregen data uit het onderzoek zal hier 

worden geanalyseerd en gekoppeld worden aan de relevante theorieën uit het theoretisch kader. In 

hoofdstuk 5 worden de resultaten nog eens samengevat en wordt er antwoord gegeven op de 

hoofdvraag in het onderzoek. Daarna wordt er gereflecteerd op het onderzoek en zullen er 

aanbevelingen voor verder onderzoek gegeven. 
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2. Theoretisch kader 

 

De basis voor dit onderzoek wordt gevormd door het concept place attachment. In Van Campenhout 

en Van Hoven (2013) wordt uitgelegd dat de binding die een persoon met een plek heeft bestaat uit 

de persoonlijke gevoelens die iemand emotioneel bindt aan een plek. Jorgensen en Stedman (2001) 

voegen hier aan toe dat deze binding vaak, maar niet altijd, positief is. Daarnaast stellen zij dat place 

attachment per definitie verbonden is met emoties en persoonlijke gevoelens (Jorgensen en 

Stedman, 2001). Supporters van een sportclub kunnen bijvoorbeeld binding hebben met het stadion 

van de club of de regio waar de supporters wonen. In dit onderzoek zal vooral de binding van 

supporters met de regio belangrijk zijn.  

 

Place attachment is een concept dat niet makkelijk te meten is. Het emotionele component wordt 

meestal als leidraad gebruikt, maar ook andere componenten zoals affectie, cognitie en gedrag 

worden gebruikt om place attachment te definiëren (Lewicka, 2008). Scannell en Gifford (2010) delen 

in hun ‘PPP-model’ place attachment echter op in drie belangrijke dimensies. Deze dimensies zijn 

Person, Process en Place. Aan de hand van deze dimensies geven zij weer welke aspecten belangrijk 

zijn in place attachment. Het PPP-model van Scannell en Gifford (2010) zal in dit onderzoek gebruikt 

worden. 

 

Person 

 

Vanuit de dimensie person treedt place attachment op individueel en groepsniveau. Voor het 

individu betekent het de connecties die iemand heeft met een plek. Belangrijk hierbij is dat het niet 

de plek op zich is die de place attachment ontwikkelt bij een supporter van een sportclub, maar dat 

het vooral de ‘’experience-in-place’’ is (Scannell en Gifford, 2010). Dus de ervaring die iemand heeft 

gehad op een plek, en die zich daardoor verbonden voelt met die plek. Een persoon gaat 

bijvoorbeeld voor het eerst mee naar een wedstrijd van een professionele sportclub en beleeft hier 

een mooie ervaring. Dit kan bijvoorbeeld een mooie sfeer zijn of een overwinning. De herinnering 

aan deze ervaring zorgt er voor dat iemand zich verbonden voelt met de plek waar die wedstrijd zich 

afspeelde. Deze ‘’experience-in-place’’ komt overeen met het Psychological Continuum Model dat 

wordt beschreven in het artikel van De Groot en Robinson (2008). Hierin wordt in vier fases 

beschreven hoe een persoon fan wordt van een voetbalclub. Deze vier fases zijn: awareness, 

attention, attachment en allegiance. Het begint in dit proces met awareness. Dit is de gebeurtenis 

waarin een persoon ‘geïntroduceerd’ wordt met een fenomeen, de ‘’experience-in-place’’. Voor het 
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onderzoek is het belangrijk te weten welke ‘’experience’’ aan de basis ligt voor de place attachment 

van een supporter met de regio. Het kan bijvoorbeeld de sportclub zijn die er voor zorgt dat ze zich 

verbonden voelen met de regio of de locatie van de sportclub. Het kan echter ook zijn dat de 

‘’experience’’ veel breder is, bijvoorbeeld de hele opvoeding van een persoon. In dat geval is het 

goed mogelijk dat de sportclub hier ook deel van uitmaakt, maar er niet centraal in staat en daarom 

minder belangrijk is voor de binding met de regio. 

 

Op groepsniveau uit place attachment zich in de waarde die door een groep aan een plek wordt 

gegeven, en die waarde wordt gedeeld door de individuen binnen die groep. Dit kan een culturele 

groep zijn, bijvoorbeeld een religieuze groep die naar een bedevaartsoord reist, of een andere sociale 

groep (Scannell en Gifford, 2010). In het kader van dit onderzoek moet bijvoorbeeld gedacht worden 

aan de supportersgroep van een professionele sportclub die dezelfde gevoelens hebben bij die club. 

Ze delen met elkaar dat ze supporter zijn van de club. Volgens Tajfel en Turner (1979 in Boen et al, 

2002) zijn de supporters via deze manier tevens op zoek naar een positief sociale identiteit voor 

zichzelf en ten opzichte van groepen. De banden die supporters met elkaar onderling hebben 

versterken het gevoel dat ze bij een groep horen. Ze hebben dezelfde interesses en binding met een 

sportclub. Volgens De Groot en Robinson (2008) is dit de essentie van place attachment bij een 

sportclub. Het horen bij een sociale groep geeft de supporters het gevoel dat ze speciaal zijn en een 

eigen identiteit hebben. In dit onderzoek is het interessant te onderzoeken of de binding van 

supporters met de regio gebaseerd is op een sociale groep. De Groot en Robinson (2008) zeggen hier 

namelijk over dat de binding met een sportclub heel sterk kan lijken, maar zodra de sociale groep 

uiteen valt kan deze binding met de sportclub, of in dit geval zelfs met de regio, verdwijnen. 

 

Process 

 

De tweede dimensie van place attachment is process. Dit is de manier waarop de individuen en 

groepen relateren aan een plek en de psychologische processen die zich daarbij afspelen. Scannell en 

Gifford (2010) delen deze processen op in drie categorieën, namelijk affect, cognition en behavior. 

Lewicka (2008) legt met deze drie componenten een sterke link naar het concept place identity. 

Place identity zijn de aspecten van een plek waaraan die voor een persoon een unieke en 

voortdurende waarde heeft. Deze voortdurende waarde geeft aan dat identiteit een proces is die 

deel uit maakt of zelfs ontstaat uit place attachment. Affect, cognition en behavior zijn dan aspecten 

waarmee een persoon zijn identiteit bepaalt en uit. 
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Affect staat voor de emotionele band die individuen bij een plek hebben. Deze emoties zijn over het 

algemeen positief, maar hoeven dit niet altijd te zijn. Iemand kan een speciale band hebben met een 

plek, maar als op deze plek negatieve ervaringen hebben afgespeeld kan er zelfs aversie tegen die 

plek ontstaan (Scannell en Gifford, 2010). Supporters identificeren zich bijvoorbeeld met een 

sportclub omdat ze zich positief emotioneel verbonden voelen met die club. Sportief succes kan er 

voor gezorgd hebben dat ze positieve ervaringen hebben meegemaakt. Maar deze ervaringen 

kunnen ook negatief worden als het een periode minder succesvol is bij de sportclub. Volgens Murrel 

en Dietz (1992) zijn deze sportieve successen echter niet het belangrijkste in het aspect affect, maar 

is de cohesie binnen een supportersgroep veel belangrijker in de manier hoe supporters een 

emotionele band creëren met een sportclub. Uit het onderzoek van Murrel en Dietz (1992) naar 

cohesie binnen supportersgroepen en hun liefde voor de sportclub, in dit geval basketbal- en 

footballteams, bleek namelijk dat bij negatieve ervaringen de band tussen supporters sterker wordt 

en daarmee hun liefde voor de sportclub groter. Volgens Murrel en Dietz (1992) komt dit omdat 

negatieve ervaringen binnen de supportersgroep er voor zorgen dat de supporters individueel weer 

aan het denken worden gezet waarom ze eigenlijk supporter zijn van de sportclub. Op het moment 

dat ze hier weer achter zijn merken ze dat ze hun interesse en gevoel voor de sportclub delen met 

andere supporters. Dat ze met elkaar door hetzelfde proces gaan zorgt er voor dat ze uiteindelijk 

dichter naar elkaar toe groeien. In dit onderzoek is dit een relevante theorie omdat de verdwijning 

van een sportclub voor de supporters een negatieve ervaring is. Als blijkt dat de supportersgroep na 

de verdwijning van de sportclub uiteen valt, betekent dit dat de sportclub zelf niet heel belangrijk is 

in de place attachment van supporters met de regio. 

 

Cognition zijn de herinneringen, overtuigingen, betekenis en kennis die iemand heeft van een plek. 

Centraal hierin is het geven van een betekenis aan een plek vanuit de persoon zelf (Scannell en 

Gifford, 2010). Via herinneringen en kennis krijgt een iemand een beeld van een plek; er wordt aan 

de plek een eigen identiteit gegeven die voor de persoon uniek is. Hierdoor krijgt de plek betekenis 

voor een persoon en zal hij of zij de betekenis op zijn beurt gebruikten om place identity te creëren 

(Lewicka, 2008). Het valt dus te verwachten dat de identiteit van een supporter met de regio te 

beïnvloeden is door een sportclub in die regio. Dit hangt dan af van de herinneringen, kennis en 

ervaringen die een supporter bij de sportclub heeft. Als de supporter mooie ervaringen heeft beleefd 

is de kans groot dat hij of zij betekenis aan de sportclub geeft. De club speelt dan een grote rol in de 

place attachment van een supporter met de regio. Het is dan interessant om te onderzoeken of het 

verdwijnen van de sportclub negatieve herinneringen en ervaringen meebrengt waardoor een stukje 

identiteit verloren gaat. Lewicka (2008) zegt hierover dat negatieve ervaringen net zo goed zorgen 

voor place attachment, maar dat dit zich wel anders zal gaan uiten in het gedrag van een persoon. 
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Deze zal dan bijvoorbeeld minder drang hebben om op de plaats aanwezig te zijn, ondanks dat er een 

emotionele band blijft. 

 

Cognities zijn dus belangrijk bij het creëren van identiteit. Volgens Simon (2004) geldt dit ook voor 

streekidentiteiten. De identiteit van een streek ontstaat uit beelden, gevoelens en waarden van de 

mensen die er wonen. Streekidentiteiten zijn op te delen in twee benaderingen: de essentialistische 

en de constructivistische. In de essentialistische denkwijze is de identiteit van de streek een 

‘vanzelfsprekend, statisch en homogeen’ gegeven (Simon, 2004). Het verleden van een streek is 

belangrijk in deze benadering. Kennis en herinneringen van het verleden zorgen er dan voor dat de 

identiteit hetzelfde blijft. Echter wordt in deze benadering geen rekening gehouden het feit dat 

omstandigheden kunnen veranderen. De constructivistische benadering houdt wel rekening met 

deze aspecten. De betekenis van een streek kan voor de inwoners veranderen (Simon, 2004). Het 

verdwijnen van een professionele sportclub in een streek zou bijvoorbeeld door een mindere 

naamsbekendheid kunnen zorgen dat het minder aantrekkelijk wordt om er te gaan wonen of 

minder toeristen aan kan trekken. Daarom is het voor dit onderzoek belangrijk te weten of de 

onderzochte streek een essentialistische of constructivistische streekidentiteit heeft. Het kan 

daarentegen ook goed zijn dat de onderzochte regio in eerste instantie essentialistisch lijkt te zijn, 

maar dat na het onderzoek geconcludeerd kan worden dat de regio een constructivistische 

dynamische identiteit heeft. De verdwijning van een professionele sportclub speelt hier dus een 

grote rol. 

 

Behavior is de manier waarop de attachment, en dan vooral het affect en cognition, zich uit in het 

gedrag van een individu. De speciale band die iemand met een plek heeft zorgt er voor dat hij of zij 

dichtbij de plek wil zijn. Nabijheid bij de plek is dus een belangrijk aspect in het gedrag die voortvloeit 

uit de attachment. Scannell en Gifford (2010) noemen als voorbeeld heimwee, waarbij iemand die 

een lange periode van huis is een grote drang heeft om terug te gaan, ook al zou die veel moeite en 

kosten met zich meebrengen. Voor supporters van een sportclub of inwoners van een streek zou dit 

op dezelfde manier kunnen werken. Als ze een lange tijd geen wedstrijd hebben bezocht kan hun 

drang steeds groter worden weer eens een wedstrijd te bezoeken. En als een sportclub verdwijnt, 

kan dit in de identiteit van een supporter een grote leegte achterlaten. Volgens Lewicka (2008) 

omvat behavior niet alleen maar ‘’dicht bij de plek willen zijn’’. Behavior is al het gedrag dat 

voorkomt uit de aspecten affect en cognition, en die samen de identiteit van een persoon vormen. 

Behavior zou dus ook de manier hoe een supporter zich gedraagt binnen de supportersgroep kunnen 

zijn. Dit is belangrijk in het onderzoek 
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Place 

 

De derde pijler van place attachment is place. Dit is de plek zelf met zijn bijzondere eigenschappen. 

Place wordt door Scannell en Gifford (2010) verdeeld in twee groepen: social en physcial place . De 

sociale en fysieke plek beïnvloeden elkaar in de binding die iemand heeft met de plek, maar de 

sociale dimensie is het sterkst. De sociale attachment bestaat uit de sociale banden die iemand heeft 

op de plek. Vanuit dit oogpunt is een plek dus een sociale arena. Voor de supporters van een 

sportclub betekent dit bijvoorbeeld het stadion waarin de sportclub zijn wedstrijden speelt en waar 

de supporters elkaar ontmoeten. Het stadion is dan de fysieke plek waar supporters een band mee 

hebben, maar wat er in dat stadion gebeurt is belangrijker. Het gemeenschapsgevoel is hier dus 

belangrijk. Dit wordt in Scannell en Gifford (2010) uitgelegd als een ‘’sense of community’’, waarbij 

een community of interest en een community of place wordt onderscheiden. In een community of 

interest zijn personen met elkaar verbonden door zelfde interesses of levensstijl. Dit zijn de 

supporters die met elkaar de interesse voor een sport delen. Via de community of interest creëren 

de supporters uiteindelijk een sociaal identiteit (Tajfel en Turner, in Boen et al, 2002). In een 

community of place zijn personen met elkaar verbonden door een locatie. In dit onderzoek is het 

belangrijk te weten of supporters samen dezelfde binding hebben met een plek, bijvoorbeeld het 

stadion van de sportclub, of dat ze binding hebben met elkaar door dezelfde interesses.  

 

In figuur 1 staat het PPP model van Scannell en Gifford (2010) nog eens duidelijk aangegeven. 

 

 

Figuur 1: PPP model van Scannell en Gifford (2010) 
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2.1 Conceptueel model 

 

In het conceptueel model, weergegeven in figuur 2, worden de links tussen de belangrijke concepten 

en relevante theorieën uit het theoretisch kader weergegeven zodat snel te zien is welke aspecten 

uit het onderzoek invloed op elkaar uitoefenen. 

 

Figuur 2: Conceptueel model 
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3. Methodologie 

3.1 Onderzoeksmethode 

 

In het onderzoek wordt er vooral gezocht naar de persoonlijke gevoelens en ervaringen van 

supporters. Door deze gevoelens en ervaringen te analyseren aan de hand van het PPP-model van 

Scannell en Gifford (2010) wordt duidelijk waarop de place attachment van de supporters is 

gebaseerd. Daarom is er gekozen voor een kwalitatieve onderzoeksmethode, te weten diepte-

interviews. Een diepte-interview kan gebruikt worden om inzichten en gevoelens van een respondent 

te achterhalen. In combinatie met emoties die zichtbaar worden in het interview, is het mogelijk om 

gedetailleerde informatie te krijgen over de manier hoe een persoon een situatie ervaart (Flowerdew 

& Martin, 2005; O’Leary, 2012). Het voordeel van een diepte-interview ten opzichte van 

kwantitatieve methodes, bijvoorbeeld een enquête of een vragenlijst, is dat er bij een diepte-

interview de mogelijkheid is om door te vragen op antwoorden (O’Leary, 2012). In dit onderzoek had 

er ook gekozen kunnen worden voor een focusgroep met een groep supporters, maar een diepte-

interview is persoonlijker respondenten zullen minder tegen gehouden worden in het laten zien van 

hun emoties (Flowerdew & Martin, 2005). 

Voor het verkrijgen van de data zijn er vijf diepte-interviews gehouden met supporters van SC 

Veendam. Twee hiervan hadden een belangrijke rol binnen de supportersvereniging van SC 

Veendam. Dit waren voorafgaand aan het onderzoek de key informants. Key informants kunnen door 

hun specifieke kennis extra informatie en inzichten geven (UCLA, 2013). De supportersvereniging van 

SC Veendam is niet groot, maar het is een voordeel dat je als onderzoeker na een interview een 

goede ingang hebt tot meerdere interviews. Dit heet ook wel het snowballing-effect (Heckathorn, 

1997). Er moet hierdoor echter wel rekening worden gehouden met een eventuele bias in de 

respondentengroep. De respondenten zijn niet compleet onafhankelijk van elkaar door de band die 

ze met elkaar hebben als supporter van een professionele sportclub, wat er voor kan zorgen dat 

bevindingen uit de interviews niet geheel objectief zijn en het onderzoek van één kant belichten, 

terwijl het zinvol zou zijn om meerdere invalshoeken te onderzoeken (Podsakoff et al., 2003). 

Supporters zullen veelal dezelfde gevoelens en emoties richting de sportclub hebben. Daarom is er 

geprobeerd om respondenten te interviewen die allemaal verschillende eigenschappen hebben, 

bijvoorbeeld leeftijd of woonplaats. In figuur 3 worden de kenmerken van de respondenten 

schematisch weergegeven. Tijdens de interviews ging het er vooral om erachter te komen wat de 

respondenten zien als de identiteit van de Veenkoloniën en hoe het faillissement van SC Veendam 

hier invloed op heeft gehad. Daarnaast is geprobeerd er achter komen hoe deze situatie leeft onder 

de supporters en of deze invloed zal hebben op hun eigen identiteit. 
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De interviews zijn afgenomen bij de respondenten thuis, waar ze zich in een veilige omgeving 

bevinden.  Daarbij was het een voordeel dat een aantal respondenten in Groningen woonde, dus de 

afspraken waren snel gemaakt. Echter was er één respondent die afbelde voor de afspraak en 

voorstelde om een vragenlijst in te vullen. Er is echter voor gekozen om dit niet te doen, aangezien er 

daardoor geen persoonlijk contact mogelijk was met de desbetreffende respondent hetgeen wel van 

waarde bleek te zijn in dit onderzoek (UCLA, 2013). Emoties in een interview kunnen veel zeggen 

over de persoonlijke gevoelens van de respondent. De interviews zijn uitgetypt en uit het transcript 

zijn quotes gehaald aan de hand van codes, die op deze manier makkelijk in de resultaten verwerkt 

kunnen worden. 

 

 Geslacht Leeftijd Geboorteplaats Opleiding Aantal 

jaren 

supporter 

Lid 

supportersvereniging 

Respondent 

1 

Man 24 Winschoten HBO Ongeveer 

20 jaar 

Ja 

Respondent 

2 

Man 20 Veendam WO 12 jaar Nee 

Respondent 

3 

Man 61 Meeden Technische 

school 

20 jaar Nee 

Respondent 

4 

Man  51 Groningen HBO 26 jaar Geweest 

Respondent 

5 

Man 23 Wildervank WO 13 jaar Ja 

Figuur 3: kenmerken respondenten 

 

3.2 Ethische vraagstukken 

 

Verder hebben ethische vraagstukken geen groot obstakel hebben gevormd in dit onderzoek. Tijdens 

een interview heeft de onderzoeker in principe de macht over de respondent. Als je hier als 

onderzoeker niet bewust van bent is het mogelijk dat er niet betrouwbare of relevante data 

verkregen wordt. Daarom is geprobeerd het interview zo open mogelijk te houden, en zo min 

mogelijk misbruik te maken van de macht van de onderzoeker. Ondanks dat de onderzoeker zelf ook 

liefhebber is van sport is, heeft deze zich als outsider opgesteld. In dit onderzoek wordt in de brede 
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context van sport onderzoek gedaan en daarom zou er verrassende informatie verkregen kunnen 

worden die niet verwacht zijn. Bij een interview is het verder heel duidelijk op het gebied van privacy 

en geïnformeerde toestemming. Als een geïnformeerde geen toestemming geeft voor bijvoorbeeld 

het gebruik van zijn naam, wordt dat opgenomen en komt dat uiteindelijk ook in het transcript van 

het interview. In dit onderzoek is het daarnaast vooral belangrijk om rekening te houden met de 

sociale klasse van de respondenten (O’Leary, 2012). Zo kunnen bijvoorbeeld supporters door 

bepaalde vragen geconfronteerd worden met een verkeerd beeld dat bestaat over supporters. Er is 

daarom geprobeerd de supporters niet in te delen in bepaalde stereotypen, en ook niet op een 

dergelijke manier benaderen. Het gaat in dit onderzoek dan ook niet zozeer om het gedrag van 

supportersgroepen, maar om het gevoel van identiteit dat zij hebben bij SC Veendam.  

Omdat enkele respondenten geen toestemming gaven tot het gebruik van persoonlijke gegevens 

zoals hun naam, is er voor gekozen alle respondenten zoveel mogelijk anoniem te behandelen en 

niet hun echte naam te gebruiken, maar te benoemen als respondent 1 tot en met 5. 

 

3.3 Case study 

 

Een geschikte case voor dit 

onderzoek is SC Veendam. Deze 

club staat al sinds 1894 symbool 

voor de Veenkoloniën, wat vroeger 

een economisch bloeiende regio 

was, maar tegenwoordig te kampen 

heeft met een slecht imago en 

vergrijzing van de bevolking 

(Wallisch, 2002; Gemeente 

Stadskanaal, 2013). De 

Veenkoloniën is een gebied waar in 

de zeventiende eeuw werd 

begonnen met het afgraven van 

veen en transporteren van turf naar 

de stad Groningen. Tegenwoordig 

bevinden de Veenkoloniën zich in 

een gebied dat zich uitstrekt in de 

gemeentes Hoogezand-Sappemeer, Veendam, Menterwolde, Stadskanaal en Pekela (Figuur 4; 

Gemeente Stadskanaal, 2013; Wallisch, 2002).  

Figuur 4: de ligging van de Veenkoloniën ten opzichte van de 
provincie Groningen 
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SC Veendam heeft de laatste jaren door financiële problemen veel moeite gehad om het 

voortbestaan van de club te kunnen garanderen, ondanks dat de sportieve resultaten niet specifiek 

tegenvallen. In de afgelopen jaren heeft SC Veendam meerdere malen op de rand van de afgrond 

gestaan, maar telkens wist het zichzelf weer overeind te houden. Vanaf het seizoen 2009/2010 zijn er 

financiële problemen bij SC Veendam, nadat er een geschil met een sponsor was, die zijn 

verplichtingen niet kon nakomen. Op 31 maart 2010 vroeg SC Veendam surseance van betaling aan, 

waarna op 28 april het faillissement werd aangevraagd (Nu.nl, 2010). Een dag later werd dit echter 

weer ingetrokken omdat Veendam met een reddingsactie bezig zou zijn. Op 12 mei 2010 werd alsnog 

het faillissement aangevraagd, maar Veendam ging hier met succes tegen in beroep, omdat het 

benodigde geld toch nog op tijd binnen zou zijn (Nederlands Dagblad, 2010). Aan het begin van 2011 

werd er nog het zogenaamde Kolonisten-initiatief opgesteld, waarbij SC Veendam probeerde veel 

partners en donateurs te werven tegen een lage prijs, om zo de jaarlijkse kosten te kunnen dekken. 

Dit plan had als doel om SC Veendam te promoten als cultclub (sc-veendam.nl, 2012). Op 25 maart 

2013 wordt bekend dat SC Veendam definitief faillissement heeft aangevraagd, nadat de club te 

weinig geld had om het seizoen af te maken en om de begroting voor het volgende seizoen sluitend 

te maken (RTV Noord, 2013). Dit zal betekenen dat Veendam door zal moeten gaan zonder betaald 

voetbal en dat de Veenkoloniën een boegbeeld verliest.  
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4. Resultaten 

4.1 De identiteit van de Veenkoloniën 

 

Om te begrijpen wat de identiteit van de Veenkoloniën inhoudt, is het in eerste instantie nodig om te 

onderzoeken hoe de Veenkoloniën zijn ontstaan. Volgens Simon (2004) speelt de geschiedenis van 

een streek een namelijk een grote rol in hoe een streekidentiteit ontstaat. De geschiedenis van de 

Veenkoloniën begon al in de 17e eeuw. Door een groeiende bevolking, de behoefte aan stenen 

huizen en een groeiend energietekort, werd er een kanalensysteem ontwikkeld om de aanwezige 

veenvoorraden naar de stad Groningen te kunnen vervoeren (Wallisch, 2002). Het Winschoterdiep 

speelde hierin een belangrijke rol. Door de grote behoefte aan turf in de stad Groningen, ontstond er 

een systeem van kanalen en grachten, die aansloot op het Winschoterdiep. Het ontvenen stond 

parallel aan het ontwikkelen van kanalen en grachten, omdat het de enige manier was om water en 

turf af te voeren. De ontwikkeling van dit kanalensysteem zorgde daarnaast voor nieuwe 

economische activiteiten als scheepsbouw en boerenbedrijven (Wallisch, 2002). Deze nieuwe 

activiteiten waren zwaar werk waar hard gewerkt moest worden. Dit werd door de mensen in de 

regio Veendam zonder veel tegenzin aangepakt. De sociale klasse in de regio Veendam was over het 

algemeen lager dan in de stad Groningen, en dus pakten de mensen zo veel mogelijk werk aan als dat 

mogelijk was. Zo ontstond een mentaliteit van hard werken en niet zeuren. Voor respondent 1 en 4 

zijn dit de cognitions, de kennis van de historie, waarmee zij betekenis geven aan de Veenkoloniën 

(Scannell en Gifford, 2010; Lewicka, 2008).  

 

‘De mentaliteit van hard werken merk je wel echt hier. Mouwen opstropen en dergelijke. Ik denk wel 

dat dat te maken heeft met de historie hier van de Veenkoloniën.’ [Respondent 1] 

 

‘Harde werkers allemaal en niet te veel praten. Doe maar gewoon, dan doe je al gek genoeg! Bij wijze 

van spreken.’ [Respondent 4] 

 

Het ontstaan van de Veenkoloniën en alle economische activiteiten die daarbij hoorden laat zien 

waartoe deze mentaliteit van hard werken en niet zeuren in staat is. Er ontstond een bloeiende regio 

in Oost-Groningen die dreef op de handel van turf en veen. Er heerste daarnaast een duidelijke 

pioniersgeest onder de inwoners van de Veenkoloniën. Met grote arbeidsinspanning en durf om 

nieuwe bronnen aan te boren ontstond er een bloeiende economische activiteit, die de 

ondernemende aard van de inwoners van de Veenkoloniën weerspiegelt (Gemeente Stadskanaal, 

2013). Naast de mentaliteit van hard werken en niet zeuren is ook deze ondernemende aard een 
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stukje van de identiteit van de Veenkoloniën waar de mensen zich mee identificeren. Volgens 

Lewicka (2008) is dit echter niet alleen een stukje van de identiteit van de Veenkoloniën, maar is de 

ondernemende aard een voorbeeld van behavior die ontstaat uit de kennis en betekenis die 

inwoners van de Veenkoloniën hebben van de regio. Respondent 4 maakt duidelijk dat de mensen in 

de Veenkoloniën hun kansen willen pakken. 

 

‘We hebben ons zoveel te bieden he. En dat kunnen wij ook! Als wij kansen zien gaan we er gewoon 

voor. Niet nadenken en gewoon doen, en als het dan niet lukt, pech gehad en gewoon opnieuw 

proberen!’ [Respondent 4] 

Hard werken, niet zeuren en ondernemen zijn eigenschappen die ook nu nog kenmerkend zijn voor 

de huidige inwoners van de Veenkoloniën (Wallisch, 2002). En ondanks dat de Veenkoloniën 

tegenwoordig te maken heeft met een negatief imago door weinig werkgelegenheid, vergrijzing en 

concurrentie van omliggende regio’s zoals Noord-Duitsland is ook nu nog de ondernemende aard 

terug te zien in de identiteit van de Veenkoloniën, door veel kleinschalige innovatieve industrie en 

nieuwe kennisinstellingen, zoals detailhandel, zorg en wonen (Gemeente Stadskanaal, 2013). Deze 

eigenschappen in de identiteit van de inwoners van de Veenkoloniën zijn niet veranderd in de loop 

van de tijd, maar zijn een vanzelfsprekend en statisch gegeven. De identiteit van de Veenkoloniën is 

volgens Simon (2004) dan een essentialistische streekidentiteit. 

 

4.2 Belangrijke aspecten in de binding met SC Veendam en de Veenkoloniën 

De voetbalclub SC Veendam speelt een belangrijke rol in de binding die supporters van SC Veendam 

en inwoners van de Veenkoloniën hebben met de Veenkoloniën. Het fysieke aspect van place 

attachment speelt echter een kleine rol voor de supporters. Het stadion van SC Veendam, de 

Langeleegte, was de plek waar de supporters elkaar ontmoetten maar de sociale interacties die zich 

daarin afspeelde waren belangrijker. Via SC Veendam werd het voor de respondenten mogelijk om 

vrienden en bekenden te ontmoeten. 

 

‘’ Ik ben een liefhebber van voetbal vooral, en als clubje vrienden zocht je dan gewoon de 

dichtstbijzijnde club op, in dit geval Veendam.’’ [Respondent 3] 

‘’Het gaat wel verder dan alleen de club Veendam. Het is gewoon vriendjes die mee gingen, familie 

die mee ging. Vrienden van vrienden, mensen die je daar leert kennen. Dat soort zaken allemaal, het 

is een soort sociale ontmoetingsplaats.’’ [Respondent 5] 
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Een wedstrijd van SC Veendam bezoeken hield voor supporters dus vooral in dat ze bekenden zagen. 

De club diende dus als een sociaal arena (Scannell en Gifford, 2010). Ook wordt door de 

respondenten aangegeven dat ze in eerste instantie liefhebber zijn van het spelletje voetbal en niet 

leven voor de club. Respondent 2 geeft aan dat ze als groep naar de wedstrijden van SC Veendam 

gingen, maar als het sportief gezien minder ging, zochten ze andere activiteiten, die vaak wel met 

voetbal te maken hadden.  

 

‘’ En als het niet goed ging is de drempel om niet te gaan wel lager, ja. Je merkte dan wel snel dat je 

als groep andere activiteiten zocht.’’ [Respondent 2] 

 

De supporters voelen zich dus niet specifiek verbonden met SC Veendam, maar delen met elkaar 

dezelfde interesse. Ze zijn liefhebber van voetbal. Ze maken dus deel uit van een ‘’community of 

interest’’ (Scannell en Gifford, 2010). Ook uit fysieke locatie van SC Veendam, stadion de 

Langeleegte, halen de supporters niet heel veel betekenis. Zodra het sportief minder ging met de 

prestaties van SC Veendam werden al snel andere activiteiten gezocht, en soms werden wedstrijden 

van andere clubs bezocht, zoals FC Groningen. Voor de meeste respondenten is het juist hun band 

met ‘thuis’ die centraal staat in hun binding met de Veenkoloniën. Herinneringen aan het verleden, 

in dit geval het opgroeien in de Veenkoloniën en de positieve ervaringen die de respondenten daar 

bij voelen, zorgen er voor dat het verdwijnen van SC Veendam niet veel zal veranderen aan de 

betekenis die inwoners van de Veenkoloniën geven aan de regio (Lewicka, 2008). Respondent 4 zegt 

hierover dat ondanks er misschien minder reden is om de regio Veendam te bezoeken, er verder 

niets zal veranderen aan het beeld dat hij bij de Veenkoloniën heeft. 

‘’Tja je hebt er minder reden er naar toe te gaan. Je ging er om de 2 weken regelmatig even bij 

voetbal kijken, maar Oost-Groningen blijft voor mij Oost-Groningen. Dat zit in andere dingen! Het 

volk, de mensen die je kent, de omgeving.’’ [Respondent 4] 

 

Op individueel niveau blijken cognitions dus voor de respondenten het belangrijkst te zijn in hun 

binding met de Veenkoloniën. Ze voelen zich in eerste instantie verbonden met de streek doordat ze 

er zijn opgegroeid en omdat ze er mensen kennen. Hun herinneringen uit het verleden en kennis van 

de geschiedenis van de regio zijn dus het belangrijkste in hun place attachment met de 

Veenkoloniën. 

 

Op groepsniveau lijkt SC Veendam in eerste instantie wel een grote rol te spelen in de place 
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attachment. SC Veendam werd door de respondenten aangehaald als sociaal bindmiddel tussen de 

supportersgroep (Scannell en Gifford, 2010). De supporters gingen zich identificeren met een groep 

doordat ze de liefde voor het voetbal deelden. Ze vormden een ‘’community of interest’’ (Scannell en 

Gifford, 2010). Respondent 5 geeft aan dat de binding tussen de supportersgroep echter niet sterk 

genoeg is: 

 

‘’Het is gewoon één van de bedradingen met de supportersgroep die nog bestaat, die nu doorgeknipt 

is. Je ziet elkaar niet meer, en dat is jammer maar niet heel erg.’’ [Respondent 5] 

 

Het verdwijnen van SC Veendam zorgt er dus voor dat de binding tussen de supporters ook wegvalt. 

SC Veendam speelt dus geen grote rol in de place attachment van supporters met de Veenkoloniën, 

maar wel tussen de supportersgroep zelf. Het geeft de supporters het gevoel dat ze ergens bij horen 

(De Groot en Robinson, 2008). Voor veel supporters blijft het echter maar het ‘spelletje’ voetbal, en 

zou het voor de Veenkoloniën meer een ramp zijn als er een fabriek dicht zou gaan. Tijdens de hele 

financiële crisis bij SC Veendam hebben de supporters zich er dan ook goed van af kunnen sluiten. 

Wel vonden de respondenten het jammer dat deze situatie door mensen van ’buitenaf’ en door de 

media werd afgedaan als negatief en soms een beetje kleinerend. Ze voelden zich aan de kant gezet, 

maar konden en wilden er weinig tegen doen. Ze probeerden er boven te staan en zich niet uit het 

veld te laten slaan. Op deze manier lieten de supporters zien over een positief sociaal identiteit te 

beschikken (Tajfel en Turner, 1979 in Boen et al, 2002) 

 

4.3 Belang van SC Veendam in het uitdragen van de identiteit van de Veenkoloniën 

 

De respondenten zijn trots op het feit dat ze uit de Veenkoloniën komen en op de identiteit die ze 

daardoor meegekregen hebben. De voetbalclub SC Veendam heeft weinig invloed op hoe zij hun 

binding met de Veenkoloniën ervaren. Echter, het verdwijnen van SC Veendam heeft wel degelijk 

invloed op het imago van de Veenkoloniën. SC Veendam is een boegbeeld van de streek, en heeft 

daardoor veel macht. SC Veendam is een ‘’pull-factor’’ voor de streek (Simon, 2004). Respondenten 1 

en 2 zeggen dat dit voor de regio Veendam belangrijk is. 

 

‘’Veendam krijgt minder landelijke aandacht en voor een aantal supporters zal de drempel om uit 

Veendam te vertrekken kleiner worden. Voor mensen zal het denk ik ook een reden minder zijn om 

hier te komen wonen, omdat toch de naamsbekendheid een belangrijk onderdeel is van de 

Veendam.’’ [Respondent 1] 
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‘’..omdat SC Veendam nu niet meer bestaat, komt het ook niet meer op tv, de wedstrijden en 

dergelijke. En zullen mensen over 10, 20 jaar niet meer weten wat Veendam nou precies inhoudt.’’ 

[Respondent 2] 

 

Het verdwijnen van SC Veendam zal vooral invloed hebben op de naamsbekendheid van de regio 

Veendam. En omdat er volgens de respondenten weinig andere attracties zijn in de Veenkoloniën, zal 

daarom ook de leefbaarheid achteruit gaan. Mensen zullen weinig redenen zien om zich te vestigen 

in de regio Veendam en dat daardoor de bevolking zal vergrijzen of krimpen. De Veenkoloniën zullen 

hierdoor minder aantrekkelijk worden om te wonen (Simon, 2004). De place attachment die de 

bevolking met de Veenkoloniën hebben, zal er niet voor zorgen dat deze mensen eerder zullen 

verhuizen, maar de aantrekkingskracht op mensen om zich in de Veenkoloniën te vestigen zal wel 

kleiner worden. Voor buitenstaanders zal de identiteit van de Veenkoloniën dus wel 

constructivistisch kunnen zijn (Simon, 2004). 

Gezien het negatieve imago dat er tegenwoordig heerst over de Veenkoloniën (Gemeente 

Stadskanaal, 2013) lijkt SC Veendam een grote rol te spelen als boegbeeld van de Veenkoloniën. Het 

faillissement van SC Veendam hoeft echter niet onoverkomelijk te zijn. De Veenkoloniën kunnen 

weer een bloeiende regio worden. Dit is ook waar respondent 4 mogelijkheden ziet. 

 

´´We hebben zoveel te bieden. Kijk, dat lijkt me geweldig. Dat we zoveel te bieden hebben dat dit een 

bruisende economie en provincie wordt. Van toerisme, wat geweldig bloeit. Werkgelegenheid, alles, 

dat is de place to be. Dat we daar in gaan geloven.´´ [Respondent 4] 
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5. Conclusie 

5.1 Conclusie 

 

Het verlies van een professionele sportclub zal voor de regio en de supporters voornamelijk een 

gemis zijn. Doordat een regio minder in het nieuws zal komen, vooral landelijk, zal de 

naamsbekendheid achteruit gaan. Dit heeft tot gevolg dat de regio voor veel mensen minder 

aantrekkelijk zullen zijn om zich er te vestigen of te bezoeken voor een wedstrijd (Simon, 2004). Voor 

de mensen die er al wonen, zal er echter niet veel veranderen. Zij hebben op hun eigen manier 

binding met de regio, omdat ze er zijn geboren en omdat hun familie er nog grotendeels woont. De 

inwoners creëren hun plaats identiteit door herinneringen en kennis (cognities) over de streek via 

sociale banden, hun verleden en ervaringen (Lewicka, 2008; Scannell en Gifford, 2010). Het 

verdwijnen van een professionele sportclub zal hier dus niet veel invloed op hebben, omdat hun 

gedrag (behavior) hierdoor niet zal veranderen (Lewicka, 200). De sociale contacten zorgen ervoor 

dat de supporters dat ze nog steeds een reden hebben om dichtbij de regio Veendam te blijven.  

 

Dit betekent dat een sportclub vooral als boegbeeld van de regio een rol heeft in de zin dat het de 

regio op de kaart zet. Voor de identiteit van de streek zal het niet veel invloed hebben. In het geval 

van de Veenkoloniën is deze identiteit is er één die al lang bestaat en niet zomaar aan verandering 

onderhevig is. Deze identiteit is ontstaan in de periode dat de Veenkoloniën een bloeiende regio was 

in de zeventiende eeuw en er veel mogelijkheden en potentie was nieuwe economische activiteiten 

te ontwikkelen, zoals scheepvaart en turfwinning. Fysiek zwaar werk die door de mensen zonder 

zeuren werd aangepakt (Wallisch, 2002). Deze eigenschappen zitten volgens de respondenten nog 

steeds in de streekidentiteit van de Veenkoloniën, die tot uiting komt door de manier waarop de 

mensen omgaan met het faillissement van SC Veendam (nuchter), en dat al snel wordt gekeken naar 

de toekomst. De Veenkoloniën hebben dus een essentialistische streekidentiteit (Simon, 2004).  

 

Voor de supporters zelf zal het verdwijnen van een professionele sportclub vooral betekenen dat zij 

een sociale ontmoetingsplaats zullen verliezen. In eerste instantie zijn de supporters 

voetballiefhebbers, die tijdens wedstrijden van hun club samen komen om elkaar te zien, een leuke 

avond te hebben en te ontspannen. Een sportclub wordt dan vooral gebruikt als sociaal bindmiddel 

tussen mensen (Scannell en Gifford, 2010). Als het sportief goed gaat met de club is het leuker om er 

heen te gaan, maar zodra het minder gaat worden ook al snel andere activiteiten gezocht. De sfeer 

en cohesie in de supportersgroep is dan het belangrijkst (Murrel en Dietz, 1992). 
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SC Veendam heeft dus geen invloed gehad op de identiteit van de Veenkoloniën. De identiteit van de 

Veenkoloniën is gebaseerd op zijn rijke verleden. SC Veendam droeg als uithangbord van de 

Veenkoloniën deze identiteit wel uit en zorgde voor een goed imago, maar is niet belangrijk genoeg 

voor de streek, en dan vooral voor de inwoners van de streek, om de identiteit te veranderen. Voor 

de binding van supporters met de Veenkoloniën was SC Veendam ook niet heel belangrijk. De sociale 

banden en herinneringen aan ‘thuis’ zijn de belangrijkste aspecten in place attachment voor de 

supporters. Voor de identiteit van de supporters zal de verdwijning van SC Veendam de grootste 

invloed hebben, al heeft dit ook geen grote impact. De supporters verliezen een sociaal bindmiddel 

en het gevoel dat ze bij een groep horen. Dit vinden echter jammer, maar niet heel erg. 

 

5.2 Discussie 

 

Het is voor het onderzoek belangrijk rekening te houden met het feit dat er in dit onderzoek slechts 

één regio onderzocht is. Deze heeft zijn eigen identiteit en eigenschappen. Het is echter goed 

mogelijk dat voor een andere regio met een andere sportclub andere ‘regels’ gelden. Misschien is 

een regio afhankelijker van een professionele sportclub, of juist minder omdat er bijvoorbeeld 

meerdere sportclubs zijn die met elkaar concurreren. Daarnaast heeft een andere regio waarschijnlijk 

een andere streekidentiteit. 

Aanbevelingen  

 

Voor toekomstig onderzoek is het daarom belangrijk om meerdere regio’s te onderzoeken, zodat er 

een algemener beeld kan worden gecreëerd over de wisselwerking tussen een regio en een 

professionele sportclub. Met meer resultaten van andere onderzoeken is het mogelijk conclusies in 

een bredere context te plaatsen, waardoor beter begrepen kan worden wat de invloed van een 

professionele sportclub is op een regio en andersom. Het zou bijvoorbeeld nuttig kunnen zijn om te 

onderzoeken hoe de identiteit van andere streken ontstaan zijn en op welke aspecten deze 

gebaseerd zijn. 
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Bijlage 1: interviewguide 

 

Introductie 

 

Goedemiddag, ik zal mij even voorstellen. Ik ben Jos Wiegman, ik ben 23 jaar en ik studeer Sociale 

Geografie en Planologie aan de Rijksuniversiteit Groningen. Voor mijn bachelor scriptie doe ik 

onderzoek naar betekenis van SC Veendam voor de identiteit van de Veenkoloniën en de supporters 

van de sportclub. De hoofdvraag in mijn onderzoek luidt dan ook als volgt: In hoeverre heeft het 

faillissement van SC Veendam invloed op de identiteit van de Veenkoloniën, op de identiteit van 

supporters en de binding van supporters met Veendam? Dit komt omdat ik zelf ook uit Veendam kom 

en SC Veendam is voor mij belangrijk geweest voor het beeld dat ik heb van Veendam. Zeker na het 

faillissement van enkele weken geleden is het voor mijn onderzoek erg interessant geworden om dit 

te onderzoeken. Het feit dat ik hier als methode een interview voor kies, is omdat op zoek ben naar de 

persoonlijke ervaring van mensen bij het faillissement van SC Veendam, daarom heb ik u ook 

gevraagd om te interviewen. Daarom wil ik je alvast bedanken voor je komst en dat je vrij kon maken. 

Het interview zal ik dan gaan uitwerken en de data verwerken in mijn scriptie aan de hand van 

bijvoorbeeld quotes. Het interview zelf zal ik na het afronden van mijn scriptie vernietigen. Het 

interview zal tussen de 30 en 40 minuten duren. Vindt u het goed dat uw eigen naam gebruikt wordt 

in de resultaten? Om te beginnen zou ik willen beginnen met een aantal introducerende vragen over 

jezelf en je relatie tot SC Veendam. Daarna komen de inhoudelijke belangrijke vragen, waarna ik zal 

eindigen met wat algemenere vragen. Vindt u het goed dat het interview wordt opgenomen? 

 

Introducerende vragen 

 

1. Zou u uzelf kunnen voorstellen?(Naam, geslacht, leeftijd, opleiding/werk, 

geboorteplaats/woonplaats, woont u nog thuis, alleen of samen etcetera) 

 

2. Wat is uw affiniteit met SC Veendam? Hoe lang bent u al supporter van SC Veendam/geweest? 

Kunt u zich herinneren hoe je supporter van SC Veendam bent geworden? Hoe heeft het zich 

ontwikkeld tot de supporter die u nu bent? 

 

Kern vragen 

 

3. Kunt u omschrijven wat de identiteit van de Veenkoloniën voor u inhoudt? Wat maakt voor u de 
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Veenkoloniën tot wat de Veenkoloniën eigenlijk zijn? 

  - Wat is er zo kenmerkend aan de identiteit? Kunt u hier een voorbeeld van geven? 

  - Wat voor een rol speelt SC Veendam in de Veenkoloniën voor u? 

  - In hoeverre denkt u dat de identiteit van de Veenkoloniën verweven zit in SC Veendam? 

   

4. Wat betekent SC Veendam in uw eigen identiteit? 

  - Kunt u mij vertellen hoe u supporter bent geworden van Veendam? 

  - Tot welke hoogte bent/was u zelf begaan met SC Veendam in het dagelijks leven? 

  - Had u zelf het gevoel dat u vaker wedstrijden bezocht als het goed ging en andersom?- 

   

5. Hoe zou u de verbondenheid tussen de supporters/veendammers met SC Veendam omschrijven? 

  - Wat betekent SC Veendam voor uw verbondenheid met de regio Veendam? 

  - Waarom kiezen supporters volgens u voor Veendam, en niet bijvoorbeeld FC Groningen, 

waar het sportief toch wel iets beter gaat? 

 

6. Wat vond u van de afgelopen financiële crisis bij SC Veendam, die uitgemond heeft in het huidige 

faillissement? 

  - Hoe hebt u dit ervaren? 

  - Heeft deze situatie invloed gehad op hoe u over SC Veendam dacht en denkt? 

  - Merkt u dat er bijvoorbeeld anders naar de club wordt gekeken door media en mensen die 

niet in de regio Veendam wonen? 

  - Wat denkt u dat deze situatie betekent voor het beeld en de leefbaarheid van de 

Veenkoloniën zelf? 

 

8. Wat vond u van het besluit van Veendam om de naam te veranderen van BV Veendam naar SC 

Veendam? 

  - Wat voor invloed heeft dit gehad op jouw eigen binding met de club? 

  - Wat betekende het voor de club zelf en het imago van de club? 

 

7. Wat voor invloed heeft het faillissement van  Veendam op de beleving binnen de 

supporters/veendammers? 

                - Op welke manieren hebben jullie nog contact met elkaar? 

  - Waar gaat het dan over als jullie contact hebben of bij elkaar zijn? 

  - Heeft het invloed op het gemeenschapsgevoel tussen de supportersgroep? 

  - Merkt U bijvoorbeeld dat supporters de teleurstelling makkelijk kunnen laten zakken? 
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9. Nu Veendam ophoudt te bestaan, zal uw beeld van de regio Veendam dan veranderen, en zo ja, 

hoe? 

  - Zou u op een gegeven moment weer supporter kunnen worden van een andere club? 

  - Zou dat bijvoorbeeld uw verbondenheid met Veendam minder belangrijk maken? 

 

Zijn er plaatsen in Veendam of in de regio die van belang zijn voor uw band met SC Veendam?  

Neemt deze verbondenheid af na het faillissement van de club? 

 

Het belangrijkste hebben we nu gehad. We zijn bijna klaar met het interview.  

 

Afsluitende vragen 

 

10. Zijn er nog dingen die je kwijt wil over het interview of over dingen waar we het in het interview 

over hebben gehad? 

 

11. Had je nog andere dingen verwacht in het interview die ik niet genoemd heb? 

 

12. Bent u zelf tevreden over het interview en de gestelde vragen en uw antwoorden? 

 

Dan wil ik u hierbij hartelijk danken voor de medewerking en toevoeging aan dit onderzoek. Wenst u 

nog op de hoogte te worden gehouden over mijn onderzoek? 
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Bijlage 2: transcript interview respondent 1 

Dikgedrukt: interviewer 

Dungedrukt: respondent 1 

 

Nou dat is mooi. Dan kunnen we nu beginnen. 

Dat is goed hoor. Ik wachtte al.  

Ik zal meteen beginnen, volgens mij hebben we niet alle tijd, toch? 

Nee dat klopt. Sorry daarvoor trouwens hoor , maar ik heb het best wel druk zoals ik al zei.  

 

Nee dat geeft niet hoor. Ik ben blij dat ik je toch nog gewoon kon spreken. Dat is het belangrijkste. 

 

Dat dacht ik dus ook! Ik vind het leuk om hier aan mee te werken.  

Ik ben er ook heel blij mee! Maar goed, ik zal je dus eerst even wat beginvragen stellen zoals ik al 

zei, en daarna wat verder in gaan op wat ik eigenlijk wil onderzoeken. 

Ja, dat is prima. 

Oke. 

Wil je trouwens suiker in je koffie? 

Uhm, ja doe dat maar.  

Prima.. nou brandt dan maar los. 

Nou, zou je jezelf even kunnen voorstellen? 

 

Nou, ik ben ****. Ik ben 24 jaar. Ik studeer bedrijfsecnomie op het HBO waar ik nu een eindje op weg 

ben. Ik werk bij het RDW. Ik ben geboren in Winschoten, waarna in naar Veendam ben verhuisd en ik 

tegenwoordig ook nog woon met mijn vriendin. Tevens heb ik ook 2 kinderen. Daar ben ik wel vroeg 

mee geweest.  

Ja, dat kan ik begrijpen ja. Maar als je er klaar voor bent. 
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Ja het gebeurde gewoon maar we zijn er harstikke blij mee hoor. Geeft je wel meteen veel meer 

verantwoordlijkheid. 

Ja dat kan ik begrijpen, ja. Uhm, kun je vertellen hoe lang je al suppter bent van SC Veendam? 

 

Van kleins af aan eigenlijk. Ik woonde dus eerste in winschoten, wat best wel ver van veendam lag. 

Vanaf die tijd ging ik eigenlijk aan de hand met vader mee naar het voetbal. Dan gingen we samen 

een avondje naar veendam bijvoorbeeld. Het is me dus een beetje met de paplepel ingegoten en het 

was ook de dichstbijzinde club. We waren toch wel voetballiefhebbers. Toen ik later in veendam 

kwam te wonen en ook vrienden kreeg op school gingen we veel vaker samen met elkaar naar 

voetbal en zo heeft het een beetje ontwikkeld. Dat was ook een initiatief van de naastliggende 

voetbalclub, war ik jou ook van ken. Als spelertje tot 12 jaar mocht je gratis wedstrijden bzoeken van 

bv veendam en omdat we dan met een hele groep gingen heeft zich dat zo ontwikkeld.  

Dat weet ik ook nog ja. Maar zou je zeggen dat het puur door je vader komt of heeft veendam 1894 

ook invloed gehad? 

Ja dat ik er uiteindelijk kwam, kwam door mijn vader. Daar heb heb ik als eerste kennis met genomen 

met Veendam. En dat ik later bij de voetbalclub makkelijker naar Veendam kon betekende gewoon 

dat ik veel eerder gewoon zelf een met vrienden ging. Bovendien was ik toen ook al wat ouder. 

Uiteindelijk leer je dan mensen kennen en ga je samen als groep en worden het vrienden van je he. 

Ja, als een soort ontmoetingsplek ook? 

Ja dat was het vooral ook ja. In die tijd zoek je toch dingen die je met je vrienden wil doen en als je 

dan ook dezelfde interesse hebt gaat het snel. 

Ja, dan ga ik nu even wat verder op het onderwerp in.  

Ja dat is goed. 

Dit zal vooral gaan over de regio van de Veenkolonieen. 

Oke.. 

Zou je kunnen omschrijven wat voor jou de identiteit van de Veenkolonieen inhoudt? 

Uhm, dat is best een moeilijk vraag. Je bedoelt wat mijn beeld daarvan is ofzo? 

Ja, precies. Wat houdt dat voor jou in als je het aan andere mensen moet vertellen bijvoorbeeld. 
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Ik ben zelf geboren en getogen in de veenkolonieen dus ik zit er best diep in. Ik heb daar nog nooit zo 

over nagedacht. Voor mij is zoiets ook best wel normaal omdat dat je beeld is. Wel moeilijk om hier 

zo een antwoord op te geven ... 

 Zou je anders een aantal trefwoorden kunnen geven die daar echt bij horen?  

Uhm ja wat me vooral te binnen schiet als ik aan deze regio denk zijn natuurlijk turf,.. uhm boeren en 

hard werken. Niet dat ik de periode van het turf heb meegemaakt maar ik merk wel dat het een 

speciaal deel is van de veenkolonieen. De mentaliteit van hard werken merk je wel echt hier. 

Mouwen opstropen en dergelijke. Dat zijn ook wel dingen die ik vaak van andere mensen hoor die 

echt bij deze regio horen. Ik merk ook wel dat dat zelf in mij zit. Als ik dat vergelijk met andere 

mensen die hier niet vandaabn komen bijvoorbeeld.  

 

Dat is wel iets wat ik vaker hoor ja. Als je dat vergelijkt met die andere mensen, ben je er dan ook 

trots op? 

O, ja natuurlijk. Ik vind sowieso dat je trots moet zijn op waar je vandaan komt want dat heeft je 

grotendeels gevormd. Ik denk ook wel dat er gewoon een negatief beeld is van Oost-Groningen. 

Eigenlijk zouden mensen gewoon een aantal keer hier komen kijken en dan later oordelen over wat 

beter is. Er heerst hier een mentaliteit van hard werken en niet zeuren. Maar er is hier ook heel veel 

rust en plekken om te genieten. Het is niet minder maar het is inderdaad wel anders.  

Wat voor een rol speelt SC Veendam in de Veenkolonieen voor u? 

Tja, een grote rol. Het is voor mij de belangrijkste binding met Veendam. Bijvoorbeeld alleen de 

naam al. Als ik de naam Veendam hoor op televisie of radio dan denk ik toch meteen aan SC 

Veendam. Het is een bepaalde link die je gewoon legt. Misschien ook wel onbewust. Maar die link is 

er wel. 

Als boegbeeld bedoel je dan ook vooral?  

 

Ja natuurlijk want veendam is eigenlijk de enige club in de omgeving die echt iets voorstel. Je hebt 

wel groningen maar dat zit al een stuk verderop. Vanuit Oost-Groningen is SC Veendam gewoon een 

uithangbord en die is belangrijk ook. Hoe moet ik dat zeggen. De voetbal hier is belangrijk voor het 

beeld dat er van de plaats is. Gaat het goed met het voetbal, dan is het beeld van plaats ook wel 

beter. Andersom is dat ook wel zo maar minder denk ik. 

Hoe is die rol dan?  
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Nou, zoals ik zeg. Het is een soort representatie van de streek. Ik denk niet dat veel mensen 

Veendam nog zouden kennen zodra de club helemaal niet meer bestaat. En de club bestaat nog! 

Laten we dat niet vergeten. We hebben het er allemaal moeilijk mee gehad, maar uiteinlijk zat het er 

gewoon aan te komen. Maar het betekent niet dat de wereld vergaat. We moeten gewoon even een 

paar stapjes terug nemen en daar aan wennen dat we niet meer dezelfde draagvlak hebben als eerst. 

Is het draagvlak de oorzaak geweest van het failissement? 

Ja ik denk wel dat je dat kan zeggen. En ook slecht beleid hoor. Het is gewoon ook het hele plaatje 

denk ik. Ik weet het niet precies.  

Met alleen meer draagvlak zou het probleem niet verholpen zijn? 

... hmm, nee dat denk ik in eerste instantie niet. Maar ik denk wel dat het goed op weg zal helpen. Als 

er meer mensen komen. Daar kun je dan toch op verder bouwen. Maar uiteinlijk zijn de lange 

contracten en sponsoren en spelers toch belangrijker denk ik. Het begint met beleid. 

Hoe bedoel je de lange contracten? 

Uhm, nou ja. Een contract is toch wat definitiever voor lange tijd he. Dat sluit je niet zomaar af.. 

 

Ja dat begrijp ik. In hoeverre denkt U dat de identiteit van de Veenkolonieen verweven zit in SC 

Veendam? 

 

In een behoorlijke mate, uhm, nou bijboorbeeld als je kijkt, in het logo keert zelfs de turfkruier terug. 

Daarnaast heeft Veendam ook bewust een aantal spelers die voldoen aan het profiel hard werken. Ze 

komen dan niet meer zoals vroeger allemaal uit de streek maar die mentaliteit zit er toch op de een 

of andere manier wel in. 

Zoekt veendam hier ook echt naar?  

Tegewoordige denk ik niet echt meer, zijn ook veel buitenlanders, maar wel met die mentaliteit. 

Vroeger werden gewoon veel spelers uit de omgeving gehaald en nu is het allemaal commerieler.  

   

Hoe denk je dat dat doorwerkt in het commerciele dan?  

Ach, het gaat meer om het geld en vaak wordt gedacht dat spelers die van ver komen beter zijn. 

Terwijl ik juist denk dat het zo is dat je prima in de buurt goede spelers kan vinden. Maar daar ga ik 

me verder niet mee bemoeien dan. 
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Maar jij hebt wel invloed gehad binnen de club? 

Ja dat wel, maar dat was op een andere manier. Ik denk toch wel dat zij daar meer kennis over 

hebben en daar vertrouwen we ook wel op dan. Het is niet zo dat wij dan alles mogen bepalen. 

Nee dat begrijp ik. Kun je als lid van de supportersvereniging dan bepaalde eisen gaan stellen ofzo? 

Nou met die mentaliteit hebben we wel eens aangekaard maar dat is niet zo concreet he. Is moeilijk 

om zo te zeggen vanne, ja die heeft die mentaliteit en die willen we hebben. Ze moeten ook gewoon 

goed genoeg zijn. 

Nee dat snap ik ook. Uhm, wat betekent dat Veendam in jouw eigen identiteit? 

Wel belangrijk hoor. Ja ik weet niet precies hoe ik dat moet zeggen. Voor mij gaat er gewoon heel 

veel tijd in zitten. En dat soort dingen. Tsja. En niet alleen wedstrijden hoor. Ook met de groep. 

Bijvoorbeeld met shirtjes enzo. 

Wat voor dingen doe je er naast dan? 

Nou ja, uhm, we laten dus ook onze eigen shirtjes drukken met de supportersgroep. We zijn wel de 

fanatieke groep he. We doen ook veel aan sfeeracties. Vlaggen enzo. Kost ook veel denkwerk dan. En 

organiseren van dingen. 

Tot welke hoogte ben je zelf betrokken dan met SC Veendam in het dagelijks leven? 

 

Erg betrokken dus. Als suppoertersverenigign is het vaak zo dat ik Regelmatig overleg heb met 

mensen op de club houdt. Daarnaast ben ik betrokken bij het maken van de sfeeracties. Dus het is 

niet alleen wedstrijdjes kijken ofzo. Dat maakt mij ook wel meer supporter dan andere mensen 

zomaar uit de streek denk ik.  

 

Wat voor overleg is dat dan precies? 

 

Nou het is dus niet zo dat we echt heel veel over spelers praten ofzo. Maar gewoon. De interactie 

met de supporters. Wij weten dan voor hun zeg maar ook wat de supporters willen. Voor hun zijn de 

supportes belangrijk. Zeker de laatste jaren. Zoveel supporters zijn er niet meer. Veel stappen eerder 

over naar FC Groningen ofzo.  

Probeer je dan ook nieuwe fans te werven? 
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Ja nou dat is dus ook een ding waar we mee bezig zijn. Alleen dat is wel moeilijk. Dat moeten we wel 

overleggen met de club dan. Beide visies moeten dan wel goed zijn. En zoals ik zei, veel kinderen zijn 

in deze tijd eerder geneigd naar Groningen te gaan. Of waren dan moet ik eerder zeggen. 

Had U zelf het gevoel dat U vaker wedstrijden bezocht als het goed ging en andersom? 

 

Nee dat niet, op een gegeven moment zit je er zo in dat je gewoon altijd heen gaat en ik kan het ook 

niet zo maar laten gaan hier in de supportersverenigign.  

 

Voel je je verplicht op een bepaalde manier dan? Of verantwoordelijk?  

 

Ja dat is ook wel een beetje zo ja. Maar niet dat dat doorslaggevend is ofzo hoor 

   

Oke, uhm, nou om een beetje op hetzelfde pad te blijven. Hoe zou je de verbondenheid tussen de 

supporters met SC Veendam omschrijven? 

 

nou, ja we zijn een vrij hechte groep. Waren we dan vooral. Nu ook nog wel hoor. Bedoel je tussen 

de groep zelf? 

 

ja, hoe zou je jullie band met elkaar bijvoorbeeld omschrijven? 

 

We zijn allemaal lid van dezelfde groep. Dat maakt het wel officieel wat we hebben. Maar met 

sommige jongens heb je een betere band dan met andere. Je kent ze allemaal wel, het is namelijk 

niet zo’n heel grote groep he.  

 

Dat klopt. Zegt dat ook wat over de supporters van Veendam? 

 

Ik denk het wel ja. Even denken. Tsja. Het geeft ook wel weer wat aan dat SC Veendam niet heel erg 

in trek was bij de mensen. Veel gingen ook snel naar FC Groningen dan. Gaat iets beter daar he. 

 

Wat betekent SC Veendam voor jouw verbondenheid met de regio Veendam? 

 

Veel, samen met dat een groot deel van mijn familie daar woont zijn het voor mij de belangrijkste 

redenen om in Veendam te blijven. 
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En dat is ook nog zo nu SC Veendam niet meer bestaat? 

 

Ja, absoluut. Mijn familie is heel belangrijk en die wonen hier allemaal. Het hangt niet allemaal van 

de voetbalclub af. Het is leuk dat je als groep naar zo’n wedstrijd kan af en toe, maar het is maar één 

keer in de twee weken zeg maar. Je familie is hier altijd en dat is wel belangrijk voor me.  

 

We kregen het net over Groningen, dat daar veel mensen heen gaan in plaats naar Veendam. 

Waarom is dat zo denk je? 

 

In mijn ogen gaan de fans van Veendam niet voor ‘goed’ voetbal. Vereiste bij Veendam is meer hard 

werken. En natuurlijk het hebben van een leuke avond. Daar zal wel het grootste verschil in zitten. 

Mensen die voor het leuke voetbal gaan, die gaan uiteindelijk naar Groningen. De echte fans van 

Veendam blijven bij Veendam komen omdat ze de club hoger hebben in hun hoofd zeg maar. Helaas 

zijn dat er niet heel veel. 

 

Het gaat er dan om of iemand puur voetballiefhebber is of niet? 

 

Ja, dat zou je wel kunnen zeggen ja. Liefhebbers zoeken denk ik eerder het plezier. 

 

Oke, nou. Duidelijk. Over de crisis bij Veendam.. 

 

Ja.. 

 

Wat vond jij daarvan? Hoe heb jij dat ervaren? Heeft deze situatie invloed gehad op hoe je over SC 

Veendam denkt bijvoorbeeld? 

 

Nee ik zit er wel op zo’n manier in dat ik daar niet zo een waardeoordeel aan geef. Kan ik ook 

eigenlijk niet doen. Ik steun de club door dik en dun. Hoewel je je soms wel eens afvraagt hoe deze 

situatie voorkomen had kunnen worden. 

 

Had dat gekund? 

 

Ach, ik denk het uiteindelijk wel, maar dat is altijd achteraf. Ik weet niet precies wat ik er van moet 

vinden. Het gebeurde gewoon en daar leef je mee. 
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Merk je zelf dat er bijvoorbeeld anders naar de club wordt gekeken door media en mensen die niet 

in de regio Veendam wonen? 

 

Ah, de media in de regio is altijd al wel kritisch over SC Veendam. Mensen uit heel het land hebben 

bijgedragen aan de zoveelste reddingsactie voor SC Veendam, dit typeert ook wel het beeld van SC 

Veendam als cultclub.  

 

Dat snap ik niet helemaal. Ze zijn wel kritisch maar er is wel veel bijgedragen? 

 

Ja ik bedoel dus te zeggen. Uhm.. Er werd wel eens lacherig gedaan over SC Veendam ofzo snap je. 

En ja. Dat is dan niet leuk. Maar zodra de situatie serieus werd merkte je wel dat het toch wel leeft. 

Misschien hoorde dat beeld er ook wel een beetje bij hoor.  

 

Oke, ja nu snap ik het. Dan komt de ware aard naar boven zeg maar.. 

 

Ja zo bedoelde ik dat, haha. 

 

Mooi, wat denk je trouwens dat deze situatie betekent voor het beeld en de leefbaarheid van de  

Veenkolonieen zelf? 

 

Die wordt zeker minder. Veendam krijgt minder(landelijke aandacht en voor een aantal supporters 

zal de drempel om uit Veendam te vertrekken kleiner worden. Voor mensen zal het denk ik ook een 

reden minder zijn om hier te komen wonen, omdat toch de naamsbekendheid een belangrijk 

onderdeel is van de Veendam. Veel mensen denken bij Veendam aan de voetbalclub en is dat toch 

een positief beeld. Sorry, mijn telefoon gaat over. 

 

Geeft niet hoor. 

 

Zo die bel ik zo wel weer terug. Dat is dus een van de drukke dingen waar ik mee bezig ben, haha. 

 

Ik snap het. Ik zal het ook niet al te lang maken meer. We hebben nog een paar vragen. Ik ga 

meteen door. 

 

Ja dat is goed. 
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In die supportersgroep he.. 

 

Ja. 

 

Hebben jullie nog contact met elkaar na het faillissement? 

 

Lang niet met iedereen die ik bij voetbal zag heb ik momenteel nog contact. Via de social media af en 

toe nog wel. En met de mensen uit mijn vriendengroep natuurlijk wel. Dat is in een opzicht ook wel 

positief, veel van de supporters waar we mee naar wedstrijden gingen zijn ook vrienden geworden, 

of waren dat al. 

 

Waar gaat het dan over als jullie contact hebben? Over de club? 

 

Allerlei onderwerpen, en ook nog steeds over doorstart Sportclub Veendam. Als vrienden heb je het 

natuurlijk sowieso wel over veel dingen en we zijn betrokken genoeg bij de club om die zomaar links 

te laten liggen. Als vereniging proberen we via de contacten die we hebben ook dingen 

bewerktestelligen om toch op de een of andere manier een doorstart te kunnen helpen.  

 

Jullie laten het er niet bij zitten?  

 

Nee dat zeker niet hoor, dat is nu ook wel een beetje het contact wat we hebben. Het gaat vooral 

over de toekomst dan. 

Jullie zijn er nog op een actieve manier mee bezig. 

Ja. 

 

Heeft dat invloed op het gemeenschapsgevoel tussen de supportersgroep? 

 

Ja. De verbondenheid en hoeveel communicatie we hebben is anders, het wordt toch wel wat 

minder. Komt ook omdat je elkaar niet meer ziet op een plek waar je dat wel eerst deed. Je ziet ze 

soms gewoon niet meer en dat is wel jammer ja.  

 

Als jullie het dan niet over de toekomst hebben. Merk je dat je vrienden de teleurstelling makkelijk 

kunnen laten zakken? 

Nee. De hoop van velen is nog dat Veendam een doorstart maakt in de hoofdklasse, alleen of dit 
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werkelijkheid gaat worden? Ik ben er bang voor van niet. Daarnaast is er veel onbegrip over het feit 

dat een aantal zaken nog steeds niet duidelijk zijn, hoe het zo ver heeft kunnen komen bijvoorbeeld.   

 

Dat zei je net ook al ja.  

 

Klopt, maar daar kunnen we gewoon niet al te veel over zeggen. Het is niet anders. Misschien is het 

ook niet goed om daar ons zo druk over te maken dan he. Het is en blijft wel een voetbalclub. En 

uiteindelijk is dat niet alles in het leven. 

 

Dat is ook zo ja. En de keuze van Veendam om de naam te veranderen van BV Veendam naar SC 

Veendam? 

 

Hoe bedoel je? 

 

Nou, is dat zo’n besluit van de club geweest waar je, hoe zal ik het zeggen, een mening over hebt? 

Vanuit het beleid gezien?  

 

Hmm, ja, moeilijk te zeggen. 

 

Wat vond je daar überhaupt van? 

 

Ik vraag me af of dit een juiste keuze is geweest. Om een voorbeeld te noemen, de burgermeester 

van Veendam noemde op de nieuwjaarsbijeenkomst na het veranderen van de naam bij de club een 

aantal maal "de bv". Maar ik denk niet dat dit besluit zo belangrijk is geweest. 

 

Dit is neit van invloed geweest op het faillissement bedoel je? 

 

Nee, klopt. Niet in de zin wat jij bedoelde net. Met beslissingen waar ik niet zo veel van af weet. 

 

Nee, oke, dat begrijp ik. Wat betekende het voor de club zelf en het imago van de club? Die 

naamsverandering? 

 

Het doel was volgens mij om het imago van Veendam positief te veranderen.  Dit imago was niet best 

mede door de eerdere financiële problemen. Dit is slechts in kleine mate gelukt. 
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 Is dat dan op een verkeerd moment gebeurd?  

 

Dat weet ik niet, ik was er sowieso niet echt een voorstander van, maar goed.  

 

Waarom niet? 

 

Ik vind dat je dan authentiek moet blijven. Vroeger heette de club al SC Veendam, toen hebben ze 

het veranderd naar BV Veendam. En een nieuwe verandering betekent toch weer een beetje verlies 

van imago ofzo. Ik weet het niet echt. Als een naam eenmaal staat moet je denk ik niet te veel 

verandering meer doorvoeren.  

 

Oke, nou we zijn bijna klaar. Ik heb nog een paar vraagjes.. 

 

Mooi, voel je niet gehaast ofzo hoor. 

 

Doe ik ook niet, het is gewoon bijna klaar zo. 

 

Nou, kom maar op dan. 

 

Uhm, nou SC Veendam ophoudt te bestaan, verandert je beeld dat je hebt van Veendam dan? 

  

 

Nee dat niet. Zoals ik al zei, mijn hele familie woont hier. Veendam blijft voor mij Veendam. Dat is 

iets wat ik al vanuit mijn jeugd heb. Dat is een band wat je niet zomaar kwijtraakt door het verlies 

van een voetbalclub. 

 

Zou je op een gegeven moment weer supporter kunnen worden van een andere club dan? Als je er 

mee wil zeggen dat de voetbalclub niet het belangrijkste deel is in je beeld van Veendam.. 

 

Nee, dat dan weer niet. Je moet het wat apart zien denk ik. Ik zal vast een aantal andere 

buitenlandse wedstrijden bezoeken, maar de liefde voor de club Veendam is niet te vervangen. Dat is 

op voetbalgebied dan. Veendam blijft wel gewoon mijn woonplaats. Ik denk wel dat ik meer 

voetballiefhebber wordt. Maar echt supporter worden van een andere club zie ik niet zo snel 

gebeuren. 
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Het belangrijkste hebben we nu gehad. We zijn bijna klaar met het interview.  

 

Mooi, op tijd zo. 

 

Nou, om het nog af te sluiten. Zijn er nog dingen waar je het over wil hebben? Waar we het nog 

niet over hebben gehad bijvoorbeeld, maar die je wel kwijt wil? 

 

Nee, ik vond het wel prima zo. Uhh, nee ik zou zo niks kunnen bedenken. Misschien schiet me nog 

wel iets te binnen? 

 

Ja, tuurlijk, dan mag je het met ook gewoon nog laten weten hoor. 

 

Kan ik je dan gewoon mailen ofzo? 

 

Prima natuurlijk. Ben je verder tevreden over hoe het interview ging? 

 

Ja dat wel hoor. Nou misschien had ik wat betere antwoorden kunnen geven als ik de vragen al wist. 

Het is af en toe moeilijk om zo snel na te denken he. Maar ik denk wel dat ik heb gezegd wat ik wilde. 

 

Mooi, ben ik blij mee. Dan kan ik hier sowieso wel wat mee. 

Dan wil ik je hierbij hartelijk danken voor de medewerking aan dit onderzoek. Zoals ik al zei, hier 

kan ik zeker wat mee. 

 

Ik ben blij je geholpen te kunnen hebben. 

Wil je nog op de hoogte worden gehouden van mijn onderzoek? 

 

Uhm, nou nee specifiek hoor. Maar weet je wat, we praten er nog wel eens over via Facebook ofzo.  

 

Als je dat interessant lijkt,  dan doen we dat. Dan zal ik nu de recorder uit doen. 

 

Prima. 
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Bijlage 3: transcript interview respondent 2 

Dikgedrukt: interviewer 

Dungedrukt: respondent 2 

 

Nou, dan gaan we beginnen. 

Dat lijkt me een goed plan. 

Mooi, ik zal eerst even wat introducerende vragen stellen, zodat je wat over jezelf kan vertellen. 

Ja, dat is goed. 

Zou je jezelf kunnen voorstellen? 

Ja, mijn naam is ***** *****. Ik ben 20 jaar. Ik studeer momenteel bedrijfskunden aan de 

Rijksuniversiteit Groningen en ik woon ook in Groningen. Enne, ik heb eigenlijk mijn hele leven, 

voordat ik in Groningen woonde, in Veendam gewoond.  

Oke, woon je op kamers alleen. 

Ik woon alleen op kamers, ja. 

Ehh, nou zoals ik weet heb je een soort van binding gehad met SC Veendam.  

Ja. 

Hoe lang ben je al supporter van SC Veendam, of geweest in ieder geval? 

Nou dat begon toen ik een jaar of 8 was, toen speelde BV Veendam een benefietwedstrijd met onze 

plaatselijke hockey-club, enne, ja, sindsdien ben ik eigenlijk supporter geworden. We kregen ook heel 

vaak kaarten van Veendam om wedstrijden te komen kijken.  

Dat kreeg je vanuit de club? 

Ja, ze hadden een soort van samenwerking. 

Oke, het was dus best wel een lage drempel om er heen te gaan. 

Ja. Ik ging ook altijd met mijn vriendjes heen, en met mijn vader.  
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Oke, mooi. Heeft dat invloed gehad dat je met je vader heen ging, of met je vrienden. 

Hoe bedoel je? 

Nou, dat je er dan eerder heen gaat omdat je samen gaat. 

Ja tuurlijk, je gaat natuurlijk ook als je vrienden gaan, dan wil je ook mee. Je gaat niet in je eentje 

naar een voetbalwedstrijd. 

Oke, dat is mooi. Dan zal ik nou wat verder in gaan op de vragen waar ik eigenlijk antwoord op wil, 

de kernvragen.  

Oke 

Ehm, zou je kunnen omschrijven wat de identiteit van de Veenkolonieen voor jou inhoudt? 

Uhh, ja. Ik heb vroeger wel eens bij geschiedenis geleerd dat de Veenkolonieen best wel een 

belangrijke rol speelde in de Gouden Eeuw. Dat ze veel turf aan het winnen waren in de 

Veekolonieen. En dat ze van daaruit met trekschuiten naar Amsterdam gingen en dat soort dingen.  

Oke, maar is dat ook echt wat jouw beeld is van de Veenkolonieen, of is dat puur wat je hebt 

geleerd? 

Nou, als ik mensen praat die niet uit Veendam komen, dan, uhh, hoef ik maar één ding te zeggen, De 

Langeleegte. En dan weten ze al gelijk, nou, BV Veendam speelt daar. Dat soort dingen. 

En dat is voor jou ook echt kenmerkend aan de identiteit van de Veenkolonieen? 

Ja, dat denk ik wel ja. 

Wat voor rol speelt SC Veendam in jouw beeld van de Veenkolonieen? 

Nou best wel grote rol denk ik, zoals ik net al zei ook, als je bijvoorbeeld aan iemand die niet uit 

Veendam komt vraagt van nou, weet je wat De Langeleegte is. O ja, dat is Veendam. Dus daar 

identificeer ik me ook wel mee.  

Voor jezelf zou je wel kunnen zeggen dat het best wel belangrijk is? 

Nou, belangrijk. Ik vind het wel leuk. Ik ben wel trots dat iedereen De Langeleegte kent.  

Oke. Nou, uhh, in hoeverre denk je dat de identiteit van de Veenkolonieen, zoals je net zei, dat je 

er best trots op bent, dat dat verweven zit in SC Veendam, in de club zelf. Je hoort bijvoorbeeld 

wel eens van, mensen uit de Veenkolonieen zijn mensen die hard werken en dat soort dingen.  
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Ja dat hoor ik zelf niet zo vaak, maar daar kan ik me wel in vinden. 

Oke, en je denkt ook dat dat echt in de club heeft gezeten? Dat je dat zag aan de manier van spelen 

bijvoorbeeld, of clubcultuur? 

Ja dat zeker wel, want de spelers waren altijd wel fel en hardwerkend en zo stond de club ook wel 

bekend altijd.  

Oke. 

Niet echt om het mooie voetbal maar wel hard werken.  

Wat betekende de club SC Veendam in jouw eigen identiteit? Hoe identificeerde je er mee. 

Nou ja, uhh, ik ben zelf ook een harde werker, maar dat is meer ook iets, uhh, je zou ook kunnen 

zeggen dat dat in heel Groningen wel is, dat Groningers best wel hardwerkende mensen zijn. Ik denk 

dat dat alom wel bekend is. Maar zo zie ik mezelf ook wel ja. Als een harde werker. 

Maar zou je zeggen dat het belangrijk deel van je is? 

Nee, dat niet.  

Oke, tot, nou de vraag is al een beetje beantwoord nu. Maar tot welke hoogte was je zelf eigenlijk 

begaan met SC Veendam? Hoe ver volgde je het in je dagelijks leven? 

Nou, in het dagelijks leven viel het wel mee, maar het was wel, gewoon uhh, leuk om met je vrienden 

naar een wedstrijdje voetbal te gaan.  

Maar had je ook het gevoel bijvoorbeeld dat je vaker wedstrijden bezocht als het goed ging, of 

minder als het juist niet goed ging?  

Nou, het is natuurlijk wel zo dat als er goed werd gevoetbald dat je dat sneller de neiging had om 

heen te gaan omdat het dan leuk is om die wedstrijd te bekijken. Maar ja, volgens mij heb ik dat zelf 

niet zo. Zo van nu spelen ze niet goed, dus ik ga niet vaak meer heen. En als het niet goed gaat is de 

drempel om niet te gaan wel lager, ja. Je merkte dan wel snel dat je als groep andere activiteiten 

zocht. 

Het is dus wel zo dat je meer supporter van de club bent, dan eht een voetballiefhebber? 

Ja dat zou je dan wel kunnen zeggen ja.  
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Uhm, hoe zou jij de verbondenheid van de supporters of inwoners van Veendam met SC Veendam 

omschrijven, zoals je dat zelf hebt meegemaakt?  

Mensen die zeg maar echt tot de harde kern van Veendam behoorden, die gingen ook naar elke 

wedstrijd toe, en die deden ook best wel veel voor de club. Dus ik denk wel dat veel inwoners van 

Veendam wel begaan zijn met de club Veendam, enne, dat ze daarom ook veel voor de club willen 

doen. Dus dat is wel echt een onderdeel van hun leven.  

Dat er een sterke band is met de club? 

Ja, dat denk ik wel ja.  

En op wat voor manieren zou dat dan tot uiting komen? 

Nou, dingen die ze voor de club doen bijvoorbeeld? 

Ja, of bijvoorbeeld op manieren hoe ze er over praatten.  

Ja, je merkt wel dat ze samen bijvoorbeeld naar de kroeg gaan ofzo en praten over voetbal en dat 

soort dingen.  

Ja, oke. Even kijken. Uhm, wat betekent SC Veendam voor jouw verbondenheid met de 

Veenkolonieen bijvoorbeeld?  

Hoe bedoel je dat preies? 

Nou ja, wat voor rol speelt Veendam in hoe jij je verbonden voelt met Veendam. 

Ja gewoon, ik heb er altijd gewoond en ik vind het gewoon een leuke plaats. En ik ben er best wel 

trots op dat ik Veendammer ben. Maar niet dat ik me heel verbonden voel met Veendam ofzo.  

Oke, dus het is eigenlijk niet een soort van bindingsmiddel met de regio voor jou. 

Nee dat heb ik niet.  

Waarom zou je supporter worden, nou ja nu niet meer dan. Waarom zouden supporters in de 

afgelopen jaren nog voor Veendam hebben gekozen om aan te moedigen? En niet bijvoorbeeld FC 

Groningen dan, waar het toch best wel beter ging. 

Ja dat klopt, ik als inwoner van Veendam voel me wel verbonden met de club Veendam, en ik denk 

ook dat het komt omdat het niet zo’n hele kleine stad is, Veendam. Dus, uhm, die verbondenheid 

tussen inwoners van Veendam en de club Veendam is daarom ook sterker dan in andere steden.  
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Oke, maar dat de drempel over te stappen wat lager ligt als het niet goed gaat bijvoorbeeld.  

Nou nu praat ik dan ook niet echt voor mezelf, maar voor andere mensen die uit Veendam komen.  

Heb jij zelf ervaring daar mee? Dat je bijvoorbeeld vaker naar FC Groningen gaat nu ofzo? 

Ja ik ben wel echt een voetballiefhebber, en dan ga ik uiteindelijk wel liever naar FC Groningen dan 

naar SC Veendam.  

En waarom is dat dan? 

Uhh, omdat Groningen wat aantrekkelijker voetbal speelt, het gaat mij dan puur om het voetbal. 

Ook omdat het een hoger niveau is bijvoorbeeld? 

Ja, dat denk ik ook wel. En ook wel dat het een betere naam heeft. Ja, dat eigenlijk ook wel ja. Ik 

probeer me wel met een goede naam te identificeren bijvoorbeeld. Dat zeker. Ik ben er wel trots op 

dat ik uit Veendam kom en dat ze zo’n leuke club hadden, maar voor het voetbal kies ik dan toch 

voor de betere naam.  

Wat vond jij zelf van de financiële crisis bij Veendam, die uiteindelijk heeft uitgemond in het 

faillissement?  

Uhh, nou ja opzich vind ik dat heel erg zonde. Ik denk ook dat veel mensen het diep raakt. Mijzelf 

raakt het in die zin niet heel erg. Maar ik vind het wel jammer.  

heeft deze situatie ook invloed gehad over hoe je over de club dacht, omdat het zo vaak negatief in 

het niewus is gekomen? 

Ja, dat is natuurlijk zonde want het gaat uiteindelijk gewoon om het voetbal, maar je ziet het bij 

meerdere clubs in de eerste divisie, dat het financieel niet goed gaat. Komt ook meer door de 

richtlijnen van de KNVB denk ik. Dus ja, om nou te spreken van wanbeleid, dat weet ik ook niet, dus 

het heeft mijn idee over SC Veendam niet beinvloed.  

Merk je dat er anders naar de club wordt gekeken door media en mensen die niet uit de regio 

komen? 

Ja dat zeker wel, er wordt meteen gesuggereerd dat er niet goed met geld wordt omgegaan. Dat 

soort dingen, en dat er sprake is van wanbeleid. Dus ik denk wel dat mensen die neit uit te buurt 

komen eerder geneigd zijn te denken dat het gewoon niet goed gegaan is, omdat ze er ook niet zo 

veel van af weten waarschijnlijk.  
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Ken je veel mensen die er negatief over praten en hier niet vandaan komen? 

Ja ik ken wel een paar van die mensen, neit zo heel veel hoor. Ik heb 1 jongen laatste gepsroken, die 

ging ook altijd naar uhh. Ik weet niet of ik zijn naam mag noemen. 

Die kunnen we er uit laten. 

nou oke, *********, die ging ook altijd naar de wedstrijden van Veendam, vaak ook gingen we 

samen. Van hem weet ik wel dat hij het eeuwig zonde vindt. En vaak merk je wel dat er negatief over 

gesproken wordt en dergelijke.  

Wat betekende deze heel situatie, met de crisis en het failissement voor de leefbaarheid van de 

Veenkolonieen voor jou? 

Nou in eerste instantie denk ik niet dat het invloed zal hebben voor mensen om hier te komen 

wonen of juist te verhuizen. Ik denk wel dat de naam van Veendam, wel een beetje, uhh ja, schade 

lijdt. Ja, omdat SC Veendam nu niet meer bestaat, komt het ook niet meer op tv, de wedstrijden en 

dergelijke. En zullen mensen over 10, 20 jaar niet meer weten wat Veendam nou precies inhoudt.  

Naamsbekendheid? 

Ja, dat de naamsbekendheid van Veendam achteruit gaat dat is zeker, ja.  

Zie jij SC Veendam dan ook echt als boegbeeld van de Veenkolonieen? 

Ja, dat zeker wel, dat denk ik wel ja. 

Wat zou het dan uiteindelijk van invloed hebben, want veel mensen kennen Veendam alleen van 

de voetbalclub. 

Nou ja, zoals ik zei. De naamsbekendheid, die wordt slechter, dus ik denk. Wat ik zei over verhuizen. 

Mensen die uit het westen komen, die zoeken in het noorden een rustige plek om te wonen, om een 

gezinnetje te starten bij wijze van spreken. Ik denk wel dat ze minder snel geneigd zijn om te zoeken 

naar Veendam, omdat ze dat in principe niet meer kennen.  

Hoe zie jij dat in jouw geval? 

Ja, uhh. Ik weet niet wat SC Veendam daar in speelde. Ik ben natuurlijk met een reden verhuisd, mijn 

opleiding. Maar ik heb bij mij niet het gevoel dat dat een reden is om Veendam of het noorden 

definitief te verlaten ofzo nee.  
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Wat voor invloed heeft het failissement betekent voor de beleving binnen jouw supportersgroep 

zelf?  

Nou dat is toch best wel hard aangekomen, maar het zat er natuurlijk ook wel aan te komen. Omdat 

het de laatste jaren natuurlijk al niet goed ging. Ja, uhh. Maar ja, uhh. Ik denk dat ze er wel boven op 

komen.  

En voor jouzelf?  

Nou, wij blijven sowieso vrienden, de beleving is wel even weg ja. Dat is nu heel anders. Dat was toch 

echt waar je samen heen ging en wat je samen steunde. Nu wijkt iedereen toch een beetje meer uit. 

Enne, als je dan nu bijvoorbeeld naar Groningen gaat, dan is die beleving wel anders.  

Heb je nu nog contact met die mensen? 

Uhh, ja natuurlijk wel. Het zijn sowieso ook jeugdvrienden van me. De meeste ken ik nog wel 

inderdaad. 

En waar hebben jullie het dan over? Hoe is het contact dan? 

Nou, goed, vooral de laatste ontwikkelingen die aan het spelen waren. Enne, over het faillissement 

en dergelijke. Daar praten we dan wel eens over ja, maar niet echt dat het zo belangrijk is, of dat het 

het belangrijkste gespreksonderwerp is.  

Het is niet zo dat jullie vrienden zijn geworden door Veendam? 

Nee dat niet. Tussen de supporters zelf is Veendam natuurlijk wel een soort van bindmiddel voor ons. 

Waardoor je elke week, sowieso een vast plek hebt waar je met je jongens een wedstrijdje gaat 

kijken, bij wijze van spreken. Dus het is wel een soort van bindmiddel geweest denk ik ja. Het is 

vooral het avondje Veendam.  

Merk jij bij de supporters dat ze het makkelijk kunnen laten zakken? 

Dat verschilt per persoon, de een kan dat makkelijker laten zakken dan de ander denk ik. 

Waar heeft dat dan mee te maken? 

Nou misschien ook wel persoonlijke eigenschappen. Of misschien ook wel, ja iedereen beleeft het 

natuurlijk op zijn eigen manier, ook de manier hoe ze de club steunen er hoe het gevolgd werd.  

Zou je zeggen dat er bepaalde eigenschappen aan verbonden zijn, waar je een Veendam suporter 

aan kan typeren?  
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Ja, maar dan plaats je de mensen een beetje in een hoekje. Het heeft wel te maken met 

opleidingsniveau ofzo. Het zijn wel wat, ja uhhh. Weet niet hoe ik dat zo moet zeggen. Veendam is in 

principe laagopgeleid. Lager opgeleid dan grotere steden, dat is wel bekend. Enne, dus ja je zou 

eigenlijk. Ik denk dat de meeste Veendam supporters ook wel, uhh laag opgeleid zijn in de zin dat ze 

niet studeren ofzo. Maar zo bedoel ik het ook niet echt. Ik weet ook niet zo goed hoe ik dat moet 

zeggen. We krijgen zo een heel negatief beeld. Maar goed. 

Ik begrijp het wel 

Nou zo zijn ze natuurlijk niet allemaal, we zijn niet allemaal laagopgeleid. Maar er is wel een 

algemeen beeld van de supporters van SC Veendam in het algemeen ja.  

Dan gaan we iets verder terug in de tijd. Over het beleid en dergelijke, het ging natuurlijk al een 

tijdje slecht. Wat vond jij van het besluit van de club om de naam te veranderen van BV Veendam 

naar SC Veendam? 

Ja, die naamsverandering was niet zo heel ridicuul zeg maar. Het was alleen van BV naar SC, dus in 

principe veradnere er neit zo heel veel, dus voor mij heeft het niet zo veel invloed gehad. 

Jij kwam nog uit de tijd van BV Veenda? 

Ja 

Dan is dat toch een soort eerste indruk? 

Ja dat ook wel, het logo is natuurlijk ook veranderd. Maar het was niet zo dat mijn hele 

jeugdherinnering ineens weg was ofzo haha.  

En voor jouw binding met de club? Dat het ineens zo anders was ofzo? 

Nee dat niet, dat heeft denk ik niet zo veel invloed heeft gehad. 

Wat heeft het voort de club zelf betekend? En voor het imago van de club? 

Nou ik denk ook niet zo heel veel, want de supporters van Veendam worden wel getypeerd door hun 

sterkte verbondenheid met de club. Dus ik denk dat een naamsverandering die verbondenheid neit 

echt schaadt. Voor mensen die buiten de club staan zal het wel wat meer invloed hebben. Maar 

goed, dat is ook, ja, die naam is niet zo heel veel veranderd dus dat heeft niet zo heel veel invloed 

gehad.  

Nu Veendam opgehouden is te bestaan, zou jouw beeld van de regio Veendam dan veranderen? 
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Uhhh, nee mijn beeld niet. Maar dat komt ook omdat ik wel echt die Veendam-tijd nog gekend heb 

en dat ik er zelf ook vandaan kom. Dus het zou wel altijd in mijn herinnering blijven bestaan. 

Zou je op een gegeven moment weer supporter kunnen worden van een andere club dan? 

Ja, voor mij persoonlijk gaat het nu gewoon om het voetbal zelf, enne, Groningen is in die zin ook 

niet zo heel ver weg, topografisch gezien, en heeft ook zelf wel een beetje dezelfde normen en 

waarden denk ik ook, als Veendam, dus ja. En het is dichter bij mij in de buurt nu.  

Zou het je verbondenheid met Veendam ook minder maken? Maar dat heb je waarshijnlijk al een 

beetje geantwoord. 

Ja, dat zal niet echt minder worden. Mijn ouders wonen bijvoorbeeld ook nog gewoon in Veendam.  

Nou het belangrijkste van het interview hebben we nu wel zo’n beetje gehad. Uhh, dan wil ik graag 

nog wat afsluitende vragen stellen. Zijn er nog dingen die je kwijt wil over het interview of waar je 

het nog over wil hebben?  

Nee hoor, niks meer toe te voegen. 

Uh oke, had je nog andere dingen verwacht in het interview die ik niet gevraagd heb? 

Nee ik denk dat je het wel redelijk breed probeerde te houden. 

Ben je zelf tevreden met de gestelde vragen en je antwoorden? 

Jawel hoor 

Nou dan wil ik je hierbij sowieso hartelijk bedanken. Voor je medewerking en toevoeging aan mijn 

onderzoek. Uhm, zoals ik al heb verteld weet je wat er met de data gaat gebeuren. 

Ja. 

Wens je nog op de hoogte gehouden te worden van het onderzoek? 

Jazeker! Lijkt me wel leuk. 

Dan kan ik je zelfs nog de eindversie van mijn scriptie opsturen als je dat wil. 

Ja dat zou leuk zijn, bedankt! 

Nou dan doe ik hem nu uit. 
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Bijlage 4: transcript interview respondent 3 

 

Dikgedrukt: interviewer 

Dungedrukt: respondent 4 

 

Zou u uzelf kunnen voorstellen? 

 Ik ben ***** ***, ik ben 61 jaar en inmiddels in de VUT. Ik was werkzaam, 35 jaar ooit bij de PostNL.  

Oke, heb je ook een opleiding gehad, of ooit ergens aan begonnen?  

Uhh, de technische school in Veendam. Ik heb ooit voor schilder geleerd. Ik ben 8 jaar ook schilder 

geweest. En daarna dus 35 jaar PostNL.  

Oke, en woon je al lang in deze regio?  

Ik ben hier geboren en getogen en nooit meer weggegaan.  

Een echte Meedenaar.  

Ja, nou ja, redelijk ja.  

Dus je bent wel bekend met de Veenkolonieen?  

Ja heel veel.  

 

Wat is uw affiniteit met SC Veendam?  

Nou, toen ik er heen ging was ik gek met Veendam. Ja, nou het was gewoon een stukje beleving. Ik 

was gewoon supporter van Veendam, ooit.  

Komt dat omdat je in Veendam woonde?  

Ja tuurlijk, daar komt het ook van. Dat weet ik wel zeker. En vooral als je jong bent, dan ga je niet zo 

snel naar Groningen ofzo denk ik.  

Nee inderdaad, het is meer dat je in de buurt woont.  

Ja, ja.  

Hoe lang ben je er echt supporter van geweest?  
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Uuh ik denk 20 jaar. 

 En waarom is het dan uiteindelijk minder geworden?  

Uuh dat was in de tijd van Thiemo Meertens. Toen werd het voetbal minder, en ik vond toen 

natuurlijk ook de eredivisie leuk, leuker eigenlijk. En zodoende, een keer de stap naar Groningen, en 

dan uiteindelijk zit je zo bij Groningen, in plaats van bij BV Veendam.  

Oke dat was even een kleine introductie. Nu ga ik wat meer vragen over de plek, de Veenkolonieen 

vooral. Kun je omschrijven wat voor jou de identiteit van de Veenkolonieen inhoudt? Wat maakt 

de Veenkolonieen wat de Veenkolonieen zijn.  

Oeh, dat vindt ik heel moeilijk. Heel moeilijk. Ik heb er jaren gewoond, het was zelfs mijn werkplek. 

En ja.  

Maar als je aan iemand uit zou moeten leggen die hier niet woont, wat de Veenkolonieen zijn, wat 

voor mentaliteit bijvoorbeeld.   

Uuh, rustig, volgens mij. Ik vind het best moeilijk, Jos. Ja. Je hoort bijvoorbeeld wel vaak dat het te 

maken heeft met de werkende mentaliteit van vroeger. Dat zou er heel goed in kunnen zitten. 

Mensen die willen werken, dat is een ding dat zeker is. Poeh.  

Wat voor rol zou SC Veendam hebben gespeeld in deze Veenkolonieen?  

Nou uhh ik blijf het jammer vinden dat Veendam failliet is gegaan, en er zijn heel veel mensen, dat 

weet ik 100% zeker, die dat heel erg missen. Als boegbeeld denk ik wel. Niet zozeer omdat het 

Veendam is.  

In hoeverre zou je denken dat de Veenkolonieen in Veendam zat? Heb je dat in de club terug 

kunnen zien?  

Ja er zijn wel jaren geweest waarin je dat terug kon zien ja. Mouwen opstropen en de beuk er in. Dat 

was echt een begrip, Veendam uit. Zeker weten. Ik heb prachtige tijden meegemaakt wat dat betreft.  

Welke tijden waren dat?  

Nou onder andere dat ze ook zijn overgegaan naar de eredivisie. En weer terug. 

 Vanaf wanneer is dat afgezwakt?  

Toen het minder werd. Hoe lang loop ik bij FC Groniningen, ik denk 25 jaar geleden.  
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Was dat ook een beetje die periode, dat je makkelijker bent over gestapt?  

Ja het werd minder, dat was onherroepelijk. Het was niet leuk meer, ik ergerde mij. En als je van het 

stadion komt en je ergert je, dan is het niet leuk meer. Dus op een gegeven moment zoek je iets 

anders.  

 

Wat betekende SC Veendam in die tijd voor jouzelf?  

Toen in die tijd, vond ik het prachtig. Op fietske heen, daarna met de auto. En ook de mensen waar je 

op een gegeven moment veel contact mee kreeg. De hele beleving, ja, dat was super. Het was ook 

wel, vergeleken met tegenwoordig, de beleving om je heen. Je kent elkaar.  

Hoe heeft zich dat eigenlijk ontwikkeld? Hoe ben je er in gekomen?  

Ja dat vind ik een goeie, een hele goeie. Waar komt dat vandaan. Ik hield van voetbal natuurlijk, dat 

is een ding dat zeker is. Ik ging wel eens naar een amateurwedstrijd, en dan kom je een keer bij 

Veendam, en die hele beleving. Ik ben een sfeergevoelig iemand. Dus dat vind ik prachtig. En ik hou 

van voetbal. 

 Je kunt wel zeggen dat je aardig begaan was met Veendam?  

Ja dat kan ik zeker zeggen.  

 

Hou zou je de verbondenheid tussen supporters of Veendammers met SC Veendam omschrijven? 

 Ik denk, heel weinig.  

Weinig? 

 Ja, zo kijk ik er tegen aan hoor. Het maakt ook zeker uit of je echt supporter bent of niet natuurlijk. 

Kijk, ik ging met 2 man elke keer naar Veendam,in totaal 3. Als je elke keer een clubje hebt waar je 

mee heen gaat is het nog leuker. En dat kani k me wel voorstellen, en als je echte Veendammer bent. 

Ik ben een liefhebber van voetbal vooral, en als clubje vrienden zocht je dan gewoon de 

dichtsbijzijnde club op, in dit geval Veendam. 

Waarom ozu je denken dat supporters tot voor kort nog zouden kiezen voor SC Veendam in plaats 

van Groningen bijvoorbeeld?  

Ik denk als je ziet wat voor mensen er lopen op dit moment, dat dat ook met geld te maken heeft. 

Dat het goedkoper is en makkelijker. Zijn ook heel veel supporters die geen auto hebben misschien, 
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en ook de crisis waar we in zitten misschien. En als een club leuk speelt, ga je er ook veel eerder 

heen, daar heeft het ook mee te maken.  

 

Wat vond jij van die hele financiële crisis bij Veendam de afgelopen periode?  

Chaotisch, als je zegt, er is zoveel tekort en er is veel meer tekort. En later, er is nog veel meer tekort, 

nou dat snap ik niet.  

Hoe heb je dat zelf ervaren? 

 Ik had iets van. Ik zou het ontzettend jammer vinden dat die club failliet ging, uhhm, dan hebben we 

het over het noordelijk voetbal, dat is ook karig betreft betaald voetbal. En het is gewoon een begrip.  

Je zou zeggen dat je er wel medelijden mee hebt, maar dat het uiteindelijk gewoon niet langer 

kan?  

Nou ja, ik heb wel 2 euro gestort. Tja maar ja het is het idee he haha. Ik heb er wel werk van 

gemaakt, dus wat dat betreft ben ik niet alleen cognitief verbonden ofzo.  

Heeft deze hele situatie invleod gehad op hoe je over SC Veendam dacht.  

Ja eigenlijk wel, dat is niet anders. Dit zag je gewoon aankomen. Ze hebben al zo vaak aangeklopt bij 

de gemeente, wat ook een keer afgelopen is. Ik blijf er bij, voor het veendam is het gewoon jammer.  

Merk je ook bijvoorbeeld bij mensen die hier niet vandaan komen of hier niet wonen dat die op 

een andere manier naar Veendam kijken?  

Dat denk ikwel, dat zal nog niet direct zijn. De naamsbekendheid van Veendam, dat is uhhh gaat dat 

nu wegebben, en ik denk dat dat heel veel invloed hebt gehad ten gunste van Veendam. Het hele 

boegbeeld is weg.  

Denk je dat het invloed heeft op de leefbaarheid van Veendam zelf?  

Niet direct, nu ga ik hier weg ofzo, nee dat niet. Dat denk ik niet. Nee. Echt niet. Dat er hier een 

voetbalclub is, zou ik niet daarom hier heen gaan, nee. Maar ik denk wel dat ze er veel profijt van 

hebben gehad aan de naamsbekendheid, dat wel.  

 

Wat vond je van het besluit van Veendam om de naam te veranderen naar SC Veendam?  



53 
 

Die verandering is nooit goed,vind ik niet. Maar ja, het gebeurt en verder heb ik daar niets meer. Als 

je constant de naam verandert, ook van het stadion de langeleegte, om meer geld binnen te krijgen, 

Dat vind ik jammer, maar het is niet anders.  

Heb je dan het gevoel dat er een stukje identiteit van de club verloren gaat?  

Ja zeker.  

Denk je dat dat invloed heeft gehad op de binding die mensen met de club hebben?  

Ja dat geloof ik best. Als je kijkt naar een landelijke club bijvoorbeeld. Ajax, zou dat niet zomaar doen.  

Wat denk je dat het zelf voor de club heeft betekent, de naamsveradnering?  

Waarschijnlijk moest dat, de achtergrondn weet je niet. Dat blijft niet onberoerd bij mensen dan. 

Veendam blijft, ja die hele periode wat er nou gebeurt ism, dat ze failliet gaan, dat zie je gewoon 

gebeuren. Kleine gemeente, heeft ook vooral daar mee te maken. Weinig draagvlak misschien. Heel 

veel mensen gaan ook alleen naar Groningen, en neit naar beide ofzo.  

Denk je ook dat ze makkelijkers overstappen naar Groningen?  

Ja ik denk het wel, ja. Waarschijnlijk ook omdat het te veel energie kost om zich alleen maar in te 

zetten voor Veendam.  

 Je kan moeilijk 2 clubs aanmoedigen.  

Nee dat kan niet, heb ik ooit wel eens gedaan hoor. Maar dat was dan ook weer die overgang naar FC 

Groningen.  

Kom je dan met jezelf in de knoop ofzo?  

Nee totaal niet, ik hou van voetbal. 

 

Wat denk je dat de invloed is van SC Veendam op de beleving van supporters? Wat heeft de 

financiële crisis voor de supporters betekend?  

De echte suporter, ja. Ik heb er wel wat van meegekregen hoe die mensen zich voelen. 

 Ken je veel mensen die daar veel mee betrokken zijn?  

Een enkeling. 
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Op wat voor manieren hebben jullie daar over contact? Merk je dat ie er veel over praat of mee 

zit?  

Hij zit er wel in zoverre mee dat hij zegt, ik ga niet naar Groningen. Dat is een echter Veendam 

supporter. Dat kan ik me ook wel voorstellen. Ik ben echte Groningen supporter. En daar ga je dan 

voor. En dat hebben zij natuurlijk met veendam. Op dit moment. Ik zou niet direct zien dat ze een 

adnere club gaan aanmoedigen, dat denk ik niet nee.  

Zou wel kunnen?  

nou ik kan het me wel voorstellen. Als het echte voetballiefhebbers zijn, dan komen ze er wel hoor.  

Denk je dat de crisis het gemeenschapsgevoel tussen de supporters alleen maar groter maakt of 

kleiner?  

Nou ik denk het niet. Ik denk wel, het faillissement heeft zich voltrokken, en de supporters, zou ze 

zullen elkaar in het begin nog opzoeken, maar ik denk dat dat ook slijt en dat dat op een gegeven 

moment afgelopen is. Ze hebben geen plek samen meer waar ze elkaar op zoeken, of het zou  een 

cafe zijn natuurlijk, maar dat zou dan nog niet het aantal supporters zijn wat het was.  

Je zou het dus ook kunnen zien als bindingsmiddel, of sociaal contact.  

 Ja.  

Die persoon die je dan kent, merk je dat hij zo’n teleurstelling makkelijk kan laten vallen?  

Jawel, dat wel. Omdat het er ook aan zat te kokmen. Het is een soort berusting. Het is de zoveelste 

keer dat ze bijna failliet zijn. Het is sneu, maar goed.  

 

nu veendam ophoudt te bestaan, zal jouw beeld van de regio Veendam veranderen.  

Voor mij niet. Helemaal wil ik natuurlijk niet zeggen. Dat dat, de langeleegte, dat dat weg is. Dat blijft 

raar. Als je dan de eerste divisie ziet, of de jupiler league, dat veendam er niet meer tussen staat.  

Maar het heeft geen invloed met je verbondenheid met Veendam zelf?  

Nee, helemaal niet. Nee dat blijft gewoon net zoals anders. Eigenlijk speelt veendam niet een zo 

grote rol daarin. Of hetkomt dat ik nu naar Groningen ga, dat weet ik niet.  

Voor echte supporters is dat wel anders?  
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Ja natuurlijk het is gewoon zo dat je 1 van de grootste interesses, je leeft er voor, dat je die kwijt 

raakt. Zo zou het ook zijn als groningen in die situatie zou zitten. Dan raak je mij ja. Ja, zeker.  Ook dat 

zal makkelijker worden denk ik, maar in het begin zal dat best moeilijk zijn ja.  

Maar als groningen in die situatie zou zitten, dat het steeds een beetje minder zou worden dat ze 

net weer worden gered en niet meer kan.  

Dan zou ik er onherroepelijk mee begaan zijn ja, onherroepelijk. Dat zou ik mee naar huis nemen. In 

het begin sowieso, ja dat zou ik erg vinden. Ja dan zou je me raken ja. Dan leer je me kennen ja. Zo 

was ik wel bij veendam, 20 jaar wel zon beetje. Geleidelijk aan zal het ook wel minder worden.  

Zou in die situatie je beeld van de stad en regio groningen ook veranderen?  

Nee dat zou je je niet kunnen voorstellen he, dat zie je helemaal los van elkaar vind ik .  

 

zijn er nog dingen die je kwijt wil over het interview of wat we niet hebben besproken wat je wel 

belangrijk vind om te zeggen?  

Als extra toevoeging over veendam zou ik willen zeggen. Ik vind het hartstikke jammer dan veendam 

failliet is. Voor mensen die daar mee begaan zijn, zoals henk de haan, die zich overigens super heeft 

ingezet en soms ook wel een beetje raar overkomt op de tv, maar hoe die dan toch nog steunen om 

toch nog door te gaan, dat is jammer maar die geef ik toch een compliment. Maar dat vind ik ook, 

aan de ene kant wou ik natuurlijk ook dat veendam doorgegaan was ja.  

 

ben je zelf tevreden over de vragen?  

Ja hoor, je weet zelf dat ik niet zon goede prater ben.  

Dan wil ik je in ieder geval hartelijk bedanken voor je medewerking aan het onderzoek. Wens hje 

nog op de hoogte gehouden te worden.  

Jaa we houden wel even contact. Je mag mijn naam er ook in vermelden, geen probleem.  
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Bijlage 5: transcript interview respondent 4 

 

Dikgedrukt: interviewer 

Dungedrukt: respondent 4 

Het interview ga ik uitwerken, en ga ik dan verwerken in mijn verslag, aan de hand van quotes 

bijvoorbeeld. 

Oke! 

Ik zou om te willen beginnen, beginnen met wat introducerende vragen. Over jezelf en in relatie 

tot Veendam. 

Ja 

En daarna wat meer inhoudelijke vragen gevolgd door wat afsluitende vragen. 

Oke. 

Nou ten eerst, zou je jezelf kunnen voorstellen, voor de algemene informatie? 

Ja, ik ben in 1962 geboren. Ik heb betaald voetbal gespeeld bij FC Groningen, 5 jaar en daarna 10 

jaar, 9 jaar betaald voetballer geweest bij Veendam. 2 keer gepromoveerd met Veendam, 2 keer 

gedegradeerd met Veendam. En daarna altijd een beetje in de sport gebleven. Scheidsrechter ben ik 

geweest. En omdat wij semi-prof waren werkte ik ook. Ik werk nu 27 jaar bij Rabobank en op 

bedrijven gezeten. Verzekeringen gedaan en alles met veel plezier bij de Rabobank. En sinds 

anderhalf/2 jaar heb ik naast mijn werkzaamheden bij de Rabobank, heb ik een eigen evenementen 

bureau. Leuke dingen organiseren. Dusse, ja. Getrouwd, 3 dochters. Uhh, ja gewoon helemaal happy. 

Mooi. 

Ja zeker! 

Wat is uw affiniteit met SC Veendam, wat was dat? 

Ja, nouja, zelf 10 jaar daar gevoetbald natuurlijk. Zelf Groninger. Ja, meer Oost-Groninger dan stad-

groninger. Zo simpel is het. Broez’n. Pom pom. D’r boven op. Ja maar zo is het. Het is mogelijke, niks 

is onmogelijk. Enne, wij moeten het ook laten weten in Nederland, in Groningen moeten we laten 

weten dat het hier bruist, hier is alles mogelijk. Dat is mijn filosofie, nou dat klinkt wel heel erg, maar 
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wel gewoon mijn toekomstdroom van jonge, hoezo werklozen hier, wij hebben helemaal geen 

werklozen hier.  

En met de club Veendam dan? 

Ja, nouja zelf 10 jaar daar gevoetbald in het eerste bij betaald voetbal. Enne, ja. Veendam was 

gewoon sportclub Veendam en ontzettend belangrijk voor de, ja, voor de streek, uhh. We hebben 

ook een paar keer tegen FC Groningen gespeeld. We wonnen een keer in FC Groningen, nou dat was 

in 1987 of 1989, ik weet niet meer, is ook lang geleden, gaf ook helemaal niks, maar daar wonnen we 

in het Oosterpark, en die mensen die er bij waren, die Veendammers. 14.000 stad-Groningers en 

3.000 Veendammers. Die mensen weten het nu allemaal nog! Dat dat zo belangrijk is. Tegen de grote 

jongens. Ajax, Feyenoord, PSV, alles is in Veendam geweest, doordat wij daar betaald voetbal hadden 

in Veendam.  

Komt dat ook een beetje uit die tijd? Die 2 jaar dat Veendam eredivisie speelde, dat dat van zo’n 

invloed is geweest voor veel mensen? 

Nee volgens mij is dat al van heel lang al. Want vroeger werkten alle voetballers bij AVEBE. Dat is ook 

een heel bolwerk in Veendam en omstreken natuurlijk. Enne, zo lang AVEBE bestaat, zo lang bestaat 

Veendam ook al, en het is gewoon samen, nou ja AVEBE was de leverancier voor de club. En de 

spelers die werkten bij Veendam en werkten bij AVEBE, dus het is gewoon gigantisch. Heel veel 

mensen waren daarbij betrokken, ja!  

AVEBE had best een belangrijke rol daar in? 

Ja zeker! De directeur van AVEBE, ja die naam zegt me niet zo veel. Maar de directeur van AVEBE was 

ook de directeur van Veendam. Ja dus zo, onze elftalleider werkte daarbij en heel veel mensen 

werkten bij AVEBE. Die allemaal binding hadden met de voetbalclub. 

En fans dan bijvoorbeeld? 

Ja, zeker. En die werkten ook allemaal in fabrieken en in de landbouw in Veendam. Harde werkers 

allemaal en niet te veel praten. Doe maar gek, dan doe je al gek genoeg bij wijze van spreken. 

Gewoon hoppakee. En dan gingen ze naar de voetbalclub, dat was de sportclub, enne ja. Ze kwamen 

daar en waren trots op de club, en dan hoef je niet zo, ja ze waren wel gecharmeerd van als er mooi 

gevoetbald werd enzo, maar je moet je best doen, je stinkende best doen! Dat deden ze bij hun in de 

fabrieken en dat deden ze op de landerijen. En noem maar op. En dat wilden ze ook zien bij het 

voetbal.  
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Dat is de identiteit van de Veenkolonieen? 

Ja dat klopt ja.  

Zou u kunnen omschrijven wat dat dan precies voor u inhoud? 

Gewoon uhh, 150% je best doen! 

Hard werken? 

Hard werken! Dat is het minste wat je kan doen, en dat vind ik geweldig. Maar gewoon, dat is alles! 

Maakt niet uit wat je doet, maar het minste wat je kan doen is gewoon je stinkende best doen. En als 

het dan niet lukt, als het dan niet lukt, dan heb je pech. Ook die actie met Veendam. Proberen, en 

niets is mission impossible.  

Dus heel kenmerkend aan die identeit is gewoon hard werken en als je het niet probeert.. 

Dan is het helemaal niets nee. En dat je niet bij jezelf kan verwijten, hadden we dit maar gegaan, of 

hadden we dat maar gedaan. Waarom dit. Van ook. Alles geven voor de zaak, en dat geeft je dan ook 

een voldaan gevoel. Dat heb ik altijd ervaren hoor. Ik heb bij FC Groningen gevoetbal, met heel veel 

plezier, en dan praat ik dan Nederlands. En dan kom je in Oost-Groningen en dan praat je Gronings, 

maar die mensen kun je dan bijna niet verstaan. Het is echt plat. Geweldig! Daar voel ik me 

verbonden bij, dat vind ik geweldig! Mensen vinden het mooi dat je je best doet, dat je je best doet. 

Men kan zich identificeren met de club omdat je je stinkende best doet en het maakt niet uit of je 

dan bij de voetbalclub zit of in fabrieken werkt, het minste wat je kunt doen is dat! En een mooie 

schaar vinden ze ook geweldig, zeker, maar het minste wat je kan doen is je stinkende best. En dat is 

echt Oost-Gronings! 

Wat voor rol zou SC Veendam voor u gespeeld hebben in de Veenkolonieen voor u? Als een soort 

van boegbeeld bijvoorbeeld? 

Als uithangbord ja. Dat vind ik wel heel grappig. Dat logo de laatste 2,3 jaar met die steekkar waar 

turf op staat. Dat is kenmerkend Veendam. Weer dat harde werken. Boegbeeld. Uhm, ja. Oost-

Groningers en Veendammers in het algemeen is rustig volk. Ik denk dat we als Oost-Groningers, we 

moeten meer laten weten wat we kunnen. ik heb vanmorgen met iemand gesproken op een 

netwerkbijeenkomst, en die zei. Die man, die eigenaar die kwam uit Den Haag. En die werkte dan bij 

KPN en uit Den Haag zijn ze hier dan naar toe gekomen. En die man die werkt hier al enkele jaren, en 

die zei: ja Groningen, die leveren kwaliteit. Dat hoor je dan van iemand uit Den Haag he. Dan denk je 

toch van verdorie jongen! Dat iemand uit Den Haag dat zegt. En hij zal echt niet de enige zijn die dat 
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zegt. Eerst goed je best doen en daarna kwaliteit leveren. En in Amsterdam en in het westen is het 

veel bla bla bla, het zal allemaal wel. Ze verbloemen met dat bla bla bla met wat ze niet kunnen 

waarmaken, dat geeft niets. Maar, ja wij hebben gewoon heel veel te bieden als Groningers en dat 

moeten we ook beseffen met elkaar. We moeten een beetje, dat bluf, dat past totaal niet bij ons 

hoor, maar wel een beetje dat chauvinistische, wat ze in Friesland wel heel erg hebben! Dat heb ik 

ook met een man over gehad. Die zegt die Friezen, ja die Friezen, geweldig! Eerst het eigen volk, 

eerst onze Friezen! Laten we eerst onszelf helpen door bijvoorbeeld projecten te organiseren. Kan 

dat bedrijf uit Veendam dat niet doen of kan dat bouwbedrijf uit Delfzijl dat niet doen. Noem het 

maar op he. In de regio, waarom niet. Dat doen die Friezen heel erg goed. We doen het veel te veel 

volgens de regels. Het moet allemaal eerst via Brussel. Het moet allemaal aanbesteed worden. Maar 

als we toch kunnen regelen dat we dat met z’n allen kunnen doen, dat is toch mooi. We moeten een 

beetje meer aan onszelf denken. Ja, beetje egoistischer zijn, denk ik dan.  

In hoeverre denkt u dan dat deze identiteit van de Veenkolonieen in de club Veendam zat 

verweven? 

Ja, in die mentaliteit. Later is dat wel ietsje anders geworden omdat er ook veel andere naturen en 

ook veel mensen uit andere plekken vandaan werden gehaald. Vroeger was het 80% komt uit de 

omgeving, en natuurlijk is het nu 20%. Mensen konden zich iets minder identificeren met de 

voetbalclub omdat ze overal vandaan kwamen. Tropischer verrassingen, dat gaf ook helemaal niks, 

maar.. 

Herkende je dat ook terug in de stijl van voetballen bijvoorbeeld? 

Ja, de laatste tijd wel ja. Ik ben meerdere keren nog bij Veendam geweest, en het is wel verzorgder 

voetbal, ja. En ik denk van ja, het is toch anders. Een beetje anders. Maar je had altijd wel een paar 

van die echte spelers. Jan Blijham. En zelf was ik zo ook wel. D’r boven op klappen enne die heb je er 

nu wel bij, maar het is gewoon ietsje anders geworden.  

Denk je ook dat mensen bijvoorbeeld de binding met club een beetje verloren? 

Ja, maar dat heb je met alles. Bij elke club. Mensen hebben te veel keuzes he. Mensen kunnen te veel 

doen op dit moment. Vroeger was het maar, dan was er neit zo veel te doen. Dan gingen mensen 

zaterdag ‘smiddags of zondag ‘smiddags, er was alleen maar voetbal, en daar ging je dan naar toe als 

supporter. Er zijn veel meer activiteiten bij gekomen. En door ook dat er minder spelers uit Veendam, 

Winschoten, Blijham, uit de omgeving komen, uit Groningen, is die binding gewoon minder 

geworden. Dat heeft met alles te maken. En dan is het lastig om die identiteit terug te kunnen zien 

op het veld. En dat is gewoon het geval, ja dat is ook een punt waar ik aan gedacht heb afgelopen 2, 
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3 jaar. Hebben we het er vaak over gehad, ook bij Veendam. We moeten gewoon. Ik heb wel eens 

gedacht. Elk jaar mag 1 speler van de amateurs, die krijgt een contract aangeboden, dat heeft in mijn 

hoofd gezeten. In een straal va 25, 30 kilometer even zoeken bij 15, 20 clubs en dan kijken. 1 speler 

van die 15 clubs die krijgt een contract. Dat heb ik echt in mijn hoofd gehad weet je wel. En dan komt 

die speler. Afgelopen woensdag was ik nog bij Nieuwe-Pekela. Hadden we over bepaalde spelers. Die 

man had ook bij Veendam gespeeld. Die nam dan 3-400 mensen mee. Jan Redmee, die kwam uit 

Winschoten, en die nam dan ook 3-400 mensen mee. En dat is dan, hee, dat is onze man. Die komt 

bij ons uit het dorp. Binding, herkenning, ja, ja. 

Maar wat betekent SC Veendam in uw eigen identiteit? 

100% inzet, ja uhm, gewoon. De familie, de supporters, die kwamen helemaal in mijn periode, 83-84. 

Ja dat was 1 grote familie, en daar kan ik nu wel beter over praten over toen dan de huidige tijd dan. 

Met zijn allen waren we trots op Veendam. We waren trots dat die grote jongens uit Amsterdam, 

Rotterdam en Eindhoven helemaal naar Veendam, het was helemaal naar Veendam! Wij moesten 

altijd die kant op, dat was nooit ver. Maar zij moesten helemaal hier naar toe. En het was Siberie. Pff, 

voor mensen was het zo, als je daar heen moest joh.  

Maar bijvoorbeeld afgelopen jaren, dat u niet meer voetbal. Bent u er nog steeds bij betrokken?  

Minder hoor, minder wel. Ik las wel eens de krant, ik ging wel eens naar de wedstrijd. Want ja, je 

hebt zelf een gezin. Ook de vrijdagavond is helemaal niets. Het moet echt in het weekend alleen 

gevoetbald worden. Niet op een maandag of vrijdag avond. Echt op een zaterdag of op een zondag. 

Punt. Dus daarom werd het ook minder. Je hebt een gezin, je hebt ook verantwoordelijkheid thuis. Je 

bent de hele week al aan het werk. Dus ik kwam er gewoon wat minder. En nu ook hoop ik, dat dat 

ook gaat veranderen. Ook mede doordat probleem Veendam en Veendam er niet meer is. Dat ze 

nadenken van, goh, wat is de reden dat Veendam er nu niet meer is. Het heeft ook misschien met de 

vrijdagavond te maken, of maandagavond de voetballerij. Het heeft ook zeker te maken met die 16 

contactspelers verplicht. Full-profs. Hoe haal je het in je hoofd omdat te gaan doen ja. 

Over Oost-Groningen, dat u zegt dat u een echte Oost-Groninger bent. Wat betekente SC Veendam 

echt in de verbondenheid met die regio? En wat voor invloed heeft dat failissement gehad? 

Nou toch een heel groot verlies voor Oost-Groningen. Dat zeker. En wat ik ook zeg, een fabriek dicht 

is veel erger hoor. Het is maar voetbal, maar, ja, er ging weer een stukje weg. Dus vanaf 1953, 1954 

was er al betaald voetbal in Veendam en omstreken. 55 jaar. Dus, ja. Weer een stukje weg, nostalgie. 

De Langeleegte, een begrip in heel Nederland. Na deKuip was de Langeleegte de belangrijkste, 

bekendste naam van een voetbalstadion.  
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Is uw beeld bijvoorbeeld veranderd van de Veenkolonieen? 

Nee hoor dat niet, dat is niet verandert. Je komt er minder gauw, je hebt minder reden daar naar toe 

te gaan. 

Ja dat is het. 

Tja je hebt er minder reden er naar toe te gaan. Je ging er om de 2 weken regelmatig even bij voetbal 

kijken, maar Oost-Groningen blijft voor mij Oost-Groningen. Dat zit in andere dingen! Het volk, de 

mensen die je kent, de omgeving. Enne, ja. Je had niet zoveel meer in Oost-Groningen natuurlijk, dat 

is wel jammer. Ja de Star heb je , de trein van Musselkanaal naar Veendam. En je hebt een geweldig 

centrum in Veendam, ja het is net Milaan he, geweldig!  Een heel mooi winkelcentrum, geweldig 

allemaal! 

Maar mensen hebben dus reden om FC Groningen bijvoorbeel meer te gaan aanmoedigen de 

laatste jaren.  

Ook dat, ook dat. Maar ik heb ook met Jan Deen gesproken, van dat schadeherstelbedrijf. Dat is wel 

heel grappig. Want Jan zei ook van, ja, we hadden de jeugd nog iets te bieden he.  

Ja, ja. 

Die gingen dan mee naar Veendam, misschien 300, 400 mensen maar. Maar door die 300, 400 

mensen werden er wel weer een paar duizend mensen bij betrokken door Veendam, en ze kwam 

niet alle tijden, maar men ging niet op de zaterdagavond ergens anders heen. Want er was niks te 

doen in Veendam, en nu is dat ookweg. En nu gaan ze misschien naar Winschoten. En Veendam 

wordt al grijzer. Ik weet niet of het zo is, maar het zou goed kunnen.  

Maar bijvoorbeeld kinderen die vroeger aan de hand van hun vader meegingen naar Veendam, 

zoals ik dat bij mijzelf heb gemerkt. 

Ja, maar zo is het ook ja. Het is gewoon zo. En nu is het gewoon zo dat het jammer is. En nu gaan ze 

misschien verder in de hoofdklasse. De kans is aanwezig dat ze in de hoofdklasse verder mogen, 

maar het is even afwachten op toestemming en of ze dat financieel rond kunnen krijgen. Of ze een 

mooie brede selectie kunnen krijgen die volwaardig mee kan doen.  

Zou u het dan weer kunnen zien opbloeien uiteindelijk? 

Nou, ja! Ik heb toevallig afgelopen woensdag een interview gehad met de Volkskrant dan, dat was 

wel grappig. Volgende week komt er een heel stuk in de Volkskrant, wel heel leuk. Woensdag had ik 
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dus dat gesprek, en toen werd ook net bekend van de hoofdklasse en toen dacht ik, dat is wel leuk, 

de hoofdklasse. Dan kun je in 2, 3 jaar tijd weer terug zijn op het niveau wat je nu bent. Dat kan.  

Dan moet je wel weer nieuwe fans weten te binden. 

Dan moet je weer nieuwe fans weten te binden. Die zijn er al wel denk ik hoor. Maar je moet nu even 

goed alles op papier zetten, goed de financien voor elkaar hebben en eens even kijken. Want dit is 

toch geweldig jongen. Iedereen wil straks weer op de Langeleegte voetballen. Ik denk echt dat er 

selectiewedstrijden gemaakt moeten worden. Iedereen wil hier voetballen, maar we willen de besten 

hebben. En ik denk dat het ook wel leuk is voor mensen in het westen die geen werk hebben of die in 

brabant wonen die iets hebben van he, ik ga bij Veendam voetballen. Ik kan leuk voetballen, ik heb 

de centjes en ik heb aanzien. Ik mag op de Langeleegte mijn wedstrijden voetballen, dat is toch 

geweldig! Het is maar weinig amateurclubs gegeven om op de Langeleegte te mogen voetballen.  

U noemde net, zeg maar het beleid, dat ze alles een beetje op orde moeten hebben. 

Ja. 

Nu we het toch een beetje over die financiële crisis hebben. Hoe heeft u dit allemaal ervaren. De 

crisis en het faillissement. 

Ja ik heb me er niet zo veel mee bemoeid. Je kunt je energie wel steken in iets wat geweest is, maar 

ik heb veel liever, gewoon van, hoppakee. 

Maar afgelopen tijd heeft u wel veel aan gedaan om de club te redden. 

Ja maar om vooruit te denken! En niet om te kijken van, waarom is het nou fout gegaan, echt 

helemaal niet naar gekeken. Gewoon naar voren kijken, dit is gebeurd en we moeten gewoon. Dat 

heb ik ook aangegeven, als we verder gaan, als het zou lukken dat we betaald voetbal konden 

houden, dat is dan niet gelukt, dan moeten er heel veel dingen gebeuren. Alles moet aangepast 

worden. En allemaal nieuwe mensen moeten er komen. Want iedereen heeft zijn stinkende best 

gedaan, maar het is altijd: de een heeft een mening over die en die heeft een mening over een 

ander. Dat kan nooit goed zijn. Streep er onder, allemaal nieuwe mensen en met een schone lei 

beginnen.  

Heeft die situatie invloed gehad op hoe je over Veendam dacht? 

Nee hoor, helemaal niet.  
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Maar bijvoorbeeld dat er door mensen die niet uit de regio komen of door de media er negatief 

over wordt gepraat.  

Uhm, nee. Ik heb dat nooit echt gehad. Wij als Groningers weten wel beter. Al die negativiteit.., ja. 

Dat er over ons gesproken wordt. Ik vind dat een beetje voorbarig. Ze weten er niets van en toch 

hebben ze een mening over ons, hou toch op. Ik heb het nooit zo ervaren dat er zo negatief over 

gesproken wordt. Maar er is gewoon niet goed beleid gevoerd, dat is gewoon zo. Als je een begroting 

hebt van 1,3 miljoen, ik zeg maar iets. Je kan 1,1 miljoen uitgeven in een jaar en dat is uiteindelijk 1,4. 

Ja, dan klopt er iets niet. Je hebt 3 ton te veel uitgegeven, ja daar hoef je niet voor gestudeerd te 

hebben om dat te begrijpen. Het is ook onmogelijk hoe dat allemaal heeft plaats gevonden. 

Ontzettend jammer. Maar gewoon van, uhh, ja, dat is gewoon jammer. We hebben alles geprobeerd. 

Wat betekende het uiteindelijk voor de leefbaarheid van de Veenkolonieen. 

Dat Veendam er niet meer is. 

Nou, dat mensen gaan verhuizen uit Veendam of juist niet naar Veendam komen omdat de 

naamsbekendheid achteruit gaat.  

Nou ik denk niet dat dat heel invloed heeft hoor. Ik denk wel dat het invloed heeft op de 

naamsbekendheid van Veendam, ja dat is wel het geval. Haarlem bestaat dan ook niet meer, er 

wordt dan ook minder Haarlem genoemd. Ieder weekend werd er weer wat genoemd op radio of in 

de krant of op televisie. Het is ook heel moeilijk te peilen he. Van wat voor invloed heeft dat, wat 

voor invloed heeft zoiest. Heel moeilijk te peilen, je weet het gewoon niet. Maar ik weet wel, als RKC 

niet meer zou bestaan, dan bestaat Waalwijk ook niet meer. Dan heb je wel die woonboulevard. 

Mandemakers keukens. Maar dat is wel het geval. Roosendaal, geen RBC. 

Dat is wel gevaarlijk voor Veendam dan, dat er verder niet veel is. 

Dat is zo ja. Dat denk ik ook ja. Maar wat ik ook wat raar vind. Maar wat ik ook raar vind he. Ik heb 

dat dan een beetje gevolgd bij Volendam. Als zij ons betaald hadden, als zij ons gesteund hadden, 

dan waren ze kampioen geweest van de eerste divisie he.  

Ja dat is ook zo, dat is eigen belang. 

Ja tuurlijk, als zij nu 6 ton hadden gegeven aan Veendam, dan was Veendam bestaan gebleven en 

waren zij kampioen geworden. Zij hadden op dat moment misschien 2, 3 miljoen verdient. Dat is 

gewoon zo. Dat is ook zo met AGOVV geweest. Daar komene topvoetballers vandaan. Als die 

allemaal wat geld in hadden gelegd. Ook dat. Zelfde principe. Maar dan zit je weer met volgend jaar 
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he. En het jaar daar op. Want bij Veendam moesten ze nu 650.000 euro hebben, en dan hebben ze 

het voor volgend jaar 400.000 alweer nodig om verder te komen. Dat is een miljoen, en dan is een 

miljoen veel geld hoor. Zeker voor Veendam. 

Wat vond u van het besluit van Veendam een paar jaar geleden om de naam te veranderen van BV 

naar SC Veendam? 

Ja, ik ben er mee bezig geweest om er nog Red Bull Veendam van te maken. RB Veendam. Ja, echt 

waar. Ik heb gesprekken gehad. Er is zelfs nog over Veendam vergaderd in Salzburg.  

Dat wist ik niet. 

Dat wist niemand. Haha, dat geeft ook niet hoor. Maar, ja, ik zag het helemaal zitten. RB Veendam, 

waarom niet. Punt. 

Origineel. 

Ja, joh, lachen toch.  

Maar wat voor invloed zou dat voor de mensen hebben gehad voor de binding met de club? 

Nee, niet zoveel. Nee, volgens mij. Wat Sportclub is natuurlijk van oudsher. En, betaald voetbal. Kijk 

als je net fan wordt in de period dat het BV Veendam heet. Jij praat nog steeds over BV. Ja, maar ik 

ben begonnen bij Sportclub. En op een gegeven moment BV. Woensdag heb ik een afspraak op 

stadion, en ja joh ik heb nog in de dug-out gezeten en daar staat ook nog steeds BV Veendam. Dat 

bordje hing er nog steeds. De site heeft nog heel lang BV Veendam geheteb. Pas het laatste jaar 

heette het SC Veendam. Anders kwam je op de schaakclub volgens mij. Schaakclub Veendam had je 

ook nog. Dus heel veel mensen kregen nog die hints van Sportclub Veendam.  

Zit er dan ook wat minder herkenning in de club? 

Nee, zo heb ik dat niet echt. Ja voor mij is dat minder hoor. Maar ik kan niet echt van BV of sportclub, 

nee. Voor de jeugd dan misschien wel weer wat meer, maar voor mij niet. Omdat het voor mij in die 

tijd was het Sportclub. Ik weet ook niet hoeveel jaar dat geweest is hoor, maar voor mij weer terug 

naar SC, joah.  

Heeft u nog banden met bijvoorbeeld supporters? 

Joah, best wel. Nu dan bijvoorbeeld via LinkedIn. En via Twitter en Facebook heb ik wel veel 

kameraden bijgekregen ja, veel Veendam kameraden.  
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En de beleving tussen die groep? Over het faillissement? 

Hoe ze dat hebben ervaren? Ja ze zijn teleur gesteld natuurlijk. En bij sportcafe’tjes ben ik wel eens 

geweest. Het is wel uhh, ja iedereen is teleur gesteld. Maar iedereen beseft ook wel, dat een fabriek 

die failliet gaat is belangrijker. Het is ook maar voetbal jongens. Maar het is wel een belangrijker 

bindmiddel tussen de mensen. Sprak laatst met een vrouw en die zei ook, hoe belangrijk is voetbal? 

Nou ja, voetbal is gewoon heel belangrijk. Het is gewoon ontzettend belangrijk als bindingsmiddel. Bij 

FC Groningen blijkt gewoon dat elke maandag en dinsdag gewoon 200.000 mensen over FC 

Groningen praten. Ongekend. Onvoorstelbaar.  

Maar merkt u dat die supporters de teleurstelling makkelijk kunnen laten vallen bijvoorbeeld? 

Nou sommige wel en sommige niet. Mensen die er al 30, 40 jaar komen en geen andere dingen erbij 

hebben. Kan ik me wel voorstellen dat het een gigantische klap is geweest. Ja zeker. Ik heb er een 

volledige baan naast, mijn wereld gaat weer verder bij wijze van spreken. Maar ik kan me voorstellen 

dat mensen die er al 40 jaar komen, die al 60 zijn, ik kan wel voorstellen dat die , poeh he, dat die 

even moeten slikken dat er geen voetbal meer is. 

Klopt 

Ja.  

Nou ja, nu Veendam opgehouden is te bestaan.. 

Ja. 

Zal uw beeld van de regio Veendam veranderen?  

Nee, helemaal niet. Ik weet hoe het is in Oos-Groningen, ik weet wat voor volk er rond loopt. Echt 

geweldig volk, echt dat harde werkers volk. Dat woont daar gewoon. En zo grappig is ook, wij als Oos-

Groningers hebben een band met Rotterdammers he. Heel grappig, met Amsterdam hebben we 

helemaal niets te maken. Als Groningers. Heel veel binding met Rotterdam en omstreken. Harde 

werkers weer zonder veel bla bla bla. Gewoon van lekker, doe maar lekker goed je best. Doe maar 

normaal. Nee dat zal nooit veranderen. Dat is nou eenmaal zo. Noord-Groningen, Oost-Groningen. 

Gewoon Groningen. Minder in de Stad. Maar vooral dat deel van Groningen, nee dat zal nooit 

veranderen joh.  

Zou u denken dat u op een gegeven moment op dezelfde manier fan zou kunnen worden van een 

andere club? 
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Dat kan wel eens lastig worden ja. Dan ben je er niet mee opgegroeid he, met die andere club. Ik 

denk dat het wel lastig wordt. Ik vind het wel geweldig waar ze nu mee bezig zijn om door te gaan in 

de hoofdklasse en alles op de poot te krijgen. Ja dat is wel ontzettend belangrijk voor al die mensen. 

Dat wil ik wel geloven. En ja, en dat is ook voor de club geweldig, dat die mensen zo’n binding 

hebben met de club en daardoor misschien over 2, 3 jaar, 4 jaar misschien wel gezond is. Ook mede 

door de regels die aangepast gaan worden door de KNVB, hopen we. Ja, dat dat, maar ik denk wel 

dat het lastig wordt voor mensen om supporter te worden voor een andere club ja. Want ik denk niet 

dat je zomaar over kan switchen naar Groningen als je altijd 100% supporter bent geweest van 

Veendam. Dat denk ik niet nee. 

Ook niet dat het zo dichtbij ligt? 

Nee, dat is een heel andere beleving. Het is niet Oost-Groningen dan in de stad Groningen. Een heel 

andere natuur. Ja, het is heel anders. Het is met niets te vergeleken. En natuurlijk had je wel mensen 

die naar Groningen en naar Veendam gingen, die waren er echt en die zullen er ongetwijfeld zijn. 

Maar, nee.  

Nou, het belangrijkste hebben we nu zo ongeveer wel gehad. 

Ja. Moet je nog een kopje koffie jongen? 

Ik lust nog wel een kopje koffie ja. Ik heb nog wel wat afsluitende vragen. 

Leuk man! 

Zijn er nog dingen die je kwijt wil over het interview of waar we het over hebben gehad? 

Nee, maar gewoon van he. Jij doet nou onderzoek naar de beleving van mensen en hoe mensen zij. 

Toch? En de binding in de Veenkolonieen. Hoe mensen zich zelf zien dan. En we hebben ons zoveel te 

bieden he. En dat kunnen wij ook! Als wij kansen zien gaan we er gewoon voor. Niet nadenken en 

gewoon doen, en als het dan niet lukt, pech gehad en gewoon opnieuw proberen! En dat hoop ik dan 

door een beetje te broez’n. Pom pom pom pom. Dat al die mensen gaan inzien hoe goed we wel niet 

zijn. Dat wil ik graag. Dat lijkt me geweldig. Dat we daar met z’n allen de komende jaren. Ja ik ben nu 

50, maar als ik 65 ben, dat ik dan daar mijn steentje aan bij heb gedragen. Want we hebben zoveel te 

bieden jongen. Kijke dat lijkt me geweldig. Dat we zoveel te bieden hebben dat dit een bruisende 

economie en provincie wordt. Van toerisme, en wat geweldig bloeit. Werkgelegenheid, alles, dat is 

de place to be. Dat we daar in gaan geloven. Dat zou fantastisch zijn jongen. Ja dat lijkt me echt mooi.  

Dat zou mooi zijn ja. 
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En dan moeten we met zijn allen beseffen dat we ook, tuurlijk alles zit een beetje tegen met de 

economie, maar we moeten er met zn allen in geloven dat het fantastisch is om hier te wonen. En 

mensen uit het Westen die hier dan komen, die hier dan wonen die alles verkocht hebben en naar 

Groningen toe gaan omdat je hier zo ver kan kijken. Dat is geweldig. Dat is fantastisch. Het moet dan 

ook weer niet te druk worden dat het hier te goed word. Dat moeten we ook niet hebben. Dan zijn 

we er weer klaar mee. We moeten gewoon beseffen dat we in Groningen zo veel te bieden hebben, 

dat moeten we beseffen. Enne, ja, ik ben wel benieuwd wat er dan uit komt uit zo’n onderzoek dat jij 

houdt. Wat de conclusies zijn.  

Nou ik heb dus al gezegd, dat uhh. Zal ik trouwens het interview afronden? Jaa, tuurlijk, dusse. 
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Bijlage 6: transcript interview respondent 5 

 

Dikgedrukt: interviewer 

Dungedrukt: respondent 5 

Nou dan zet ik hem aan, en dan zal ik zo beginnen. 

Oke. 

Uhm, om mee te beginnen.. 

Ja. 

Zou ik graag wat introducerende vragen willen stellen. Zou je jezelf kunnen voorstellen? 

Nou, ik ben *** *** *****. 23 jaar. Ik kom uit Veendam, geboren en getogen. 

Geboren en getogen. Woon je nu nog thuis? 

Uhh nee ik woon inmiddels in Groningen, maar ik kom nog regelmatig in Veendam. 

Oke, wat voor werk of opleiding doe je? 

Ik studeer momenteel aan de Rijksuniversiteit Groningen. Ik doe onderwijskunde. En daarnaast werk 

ik nog in Veendam in de keuken bij Meander.  

Een verzorgingstehuis volgens mij? 

Een verzorgingstehuis, ja. De Breehorn. 

Zoals je weet gaat het natuurlijk over Veendam. Wat is precies jouw affiniteit met SC Veendam? 

Nou ik ging vroeg altijd naar de BV Veedam, destijds heette dat nog zo. Ik vind het nog steeds 

vervelend dat het SC Veendam genoemd is. Maar goed, in verband met de historie snapte ik dat toen 

wel. Uhh, ik ben regelmatig nog heen gegaan. Afgelopen seizoen heb ik nog veel wedstrijden 

meegepakt. Ik heb geen vaste seizoenskaart meer, maar af en toe kan ik nog mee omdat iemand dan 

geen kaart had en dan kon ik gewoon erbij, dan mocht ik mee.  

Dan ging je gewoon mee? 

Ja, ik moet wel eerlijk zeggen dat ik nog redelijk veel affiniteit met SC Veendam heb.  

Ja? 
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Ja. 

Zou je jezelf bijvoorbeeld nog steeds met de supportersvereniging kunnen associeren? 

Ja. 

Ken je er veel mensen? 

Ja, ik ken bij die club nog mensen ja, die ook die-hard supporter zijn. Ik ben dan geen die-hard fan 

meer, maar ik ben wel echt een supporter van Veendam.  

Zie je ze nog wel eens? 

Ja ik zie ze nog best wel vaak. Ik ging nog wel eens met ze mee, uhh, met wedstrijden. Ik heb er de 

afgelopen tijd nog wel eens met ze in het die-hard supportersvak gezeten. En daarnaast heb ik nog 

steeds wel contact met ze via Whatsapp of iets dergelijks. Facebook. 

Hoe lang is dat al, dat je supporter van Veendam bent, of geweest dan eigenlijk. 

Nou ik ben in het begin, uhh, ik ben op mijn achtste voor het eerste meegegaan en ik was er meteen 

al verliefd op. Ik bedoel ik keek altijd voetbal op tv, met mijn vader destijds. En toen op den duur 

vroeg hij mij of ik een keer meewilde naar BV Veendam, en sindsdien. 

Je bent aan de hand van je vader meegegaan. 

Ja, ik ben aan de hand van mijn vader meegegaan, ja. 

Oke, en hoe heeft zich dat uiteindelijk ontwikkeld tot de supporter die je uiteindelijk werd? Was je 

in één keer verkocht? 

Ja, eigenlijk was ik wel in één keer verkocht. Ik weet nog wel dat ik de eerste keren heen ging, en dat 

ik direct al een leuke klik had met Veendam.Ik vond het leuk om heen te gaan, ik vond het gezellig. 

Maar later merkte ik ook, want dat seizoen erop ging het wat minder, toen merkte ik wel echt dat 

het wel wat met me deed als ze verloren, en toen wist ik eigenlijk wel dat ik nog een lange tijd 

Veendam supporter zou blijven.  

Dan gaan we even wat door naar de kern vragen die ik je wil stellen. Waar ik het eigenlijk over wil 

hebben.  

Ja. 

Uhm, zou je kunnen omschrijven wat de identiteit van de Veenkolonieen voor jou inhoudt? 
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De identiteit van de Veenkolonieen is voor mij eigenlijk het boegbeeld van de hele provincie 

Groningen in mijn ogen.  

Van de hele provincie? 

Ja, eigenlijk wel. Er zit natuurlijk een heel groot stuk in en was vroeger belangrijk door alle turf die er 

geploegd werd en dergelijke. En ja, poeh. 

Wat is er zo kenmerkend aan die identiteit? 

(stilte) ja, het is echt een robuuste bevolking eigenlijk in Veendam. En de BV Veendam, SC Veendam 

bedoel ik, is daar eigenlijk wel een uitstraling van. Allemaal harde werkers, jongens uit de provincie. 

En op die manier identificeert zich dat wel een beetje. Het zijn zeg maar de beste voetballers van de 

groep Veendammers.  

Dat heb ik vaker gehoord ja. Wat voor rol speelde SC Veendam in uw beeld van de Veekolonieen 

voor u? 

Nou, SC Veendam is natuurlijk wel, wás natuurlijk de tweede ploeg in Groningen. (kuch) Sorry dat ik 

nog steeds is zeg. Het is nog steeds wel dat het , uhh, iets met me doet. Maar, uhh, de rol van SC 

Veendam? Sorry, zou je vraag nog eens kunnen herhalen? 

Nou ja, wat voor rol speelt SC Veendam in het beeld dat jij hebt van de Veenkolonieen.  

Ja, het is echt de ploeg van de Veenkolonieen. Het is niet alleen Veendam, het is ook Muntendam, 

het is ook Zuidbroek. Uhm, het is ook.. ik zeg maar wat, de Hondsrug. Het is gewoon veel breder. Het 

is behoorlijk, ja, bijna een driekwart van de provincie valt eronder. Onder de regio ‘BV Veendam’ dan. 

Mensen die daar echt supporter van zijn. 

En als we het dan toch over de club hebben. In hoeverre denk je dat dat beeld van de 

Veenkolonieen, die identiteit, echt verweven zat in SC Veendam.  

Uhh, in grote mate. In grote mate. Veel van die jongens kwamen uit de regio. En het was ook heel 

duidelijk dat sommige spelers, ik noem bijvoorbeeld Raoul Henar, die destijds uit Helmond kwam. Die 

kwam dan bij Veendam voetballen, dat klikte gewoon niet. En dan komt dat puur omdat jongens uit 

de regio, die werden daar meer geaccepteerd.  

Is dat dan een soort van mentaliteit? 

Ja, dat is echt de mentaliteit. Het is gewoon echt een Gronings clubje! 
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Wat betekende SC Veendam dan in uw eigen identiteit? 

Ja, het is wel een onderdeel van je, het is wel iets waar je mee opgegroeid bent. Je wist gewoon, 

vrijdagavond 8 uur stond je op de tribune, en dat is nu niet meer het geval. Dat is wel een apart 

gegeven.  

Tot welke hoogte was je zelf begaan met de club in het dagelijks leven? 

Wel tot een behoorlijke hoogte. Ik merkte op een gegeven moment gewoon dat ik op een 

donderdagavond echt al uit kon kijken naar de volgende avond BV Veendam. Wanneer ze een 

uitpartij wonnen, ja, dan ging ik de kroeg in zou ik het maar noemen. Het was, het heeft gewoon een 

bepaalde invloed. Je moest het zo zien, als Veendam won op vrijdagavond dan werd je zaterdag toch 

net iets vrolijker wakker dan de dag dat ze verloren hebben. Het is gewoon belangrijk, het is een 

stukje van jezelf waar je mee opgegroeid bent.  

Had je het gevoel dat je vaker wedstrijden bezocht als het goed ging, of andersom dat het minder 

goed ging? 

Nja, ach, het probleem van Veendam was altijd dat ze meer uitwedstrijden wonnen dan 

thuiswedstrijden, dus nee, dat idee had ik niet. Het was altijd een gok of ze wonnen of niet. Ze 

stonden nooit echt bovenaan, nooit echt onderaan, behalve het laatste seizoen. 

Maar, ja. 

Nee, het was niet zo dat het uitmaakte of ze wonnen of verloren of ik heen ging of niet. Het ging wel 

echt puur om de liefde van Veendam.  

Hoe zou jij, in die tijd dat je heen ging, de verbondenheid tussen de supporters of Veendammers 

met SC Veendam omschrijven? 

Ja, sterk, sterk. Het was dat ook zo, wij gingen in die tijd met zijn allen van tevoren de kroeg in. Nou, 

ik kreeg dan een colaatje en een zakje snoep, maar mijn vader met zijn tennisteam en de mensen 

met wie ik ging, een vriendje van mij ging ik altijd mee heen. Altijd met zijn allen de kroeg in, de 

wedstrijdkroeg noemden we het ook. Daar voor de wedstrijden merkte je ook gewoon, het was 

gezellig, het was leuk. Het was echt een, ja, een sterke cohesie onder de mensen.  

Het was ook echt dat je als groep heen ging dan. 

Ja, ja, we gingen als groep heen, en dan mengden we ons weer met andere groepen. En uiteindelijk 

hadden we dan weer één grote groep.  
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Wat betekent SC Veendam in jouw verbondenheid met de regio Veendam? 

Ja, nou het is een beetje een koppeling. Ik woon nu in Groningen, en ik merk nu ik in Groningen kom, 

krijg ik ook meer een band met FC Groningen. Maar destijds toen ik nog in Veendam woonden had ik 

weer meer met Veendam. Het is een soort houvast zeg maar. Elke keer als ik in Veendam kwam, of ik 

keek even op teletekst hoeveel ze gespeeld hadden en keek de samenvatting op RTL 7, dan merkte ik 

alsnog gewoon dat die band bestaat. Dat er nog steeds een band is met Veendam. Ik kan naar een 

wedstrijd van Go Ahead Eagles kijken, maar dat interesseert met gewoon helemaal niets. BV 

Veendam daartentegen, daar kan ik gewoon de hele wedstrijd wel van kijken.  

Maar heb je het gevoel van Veendam een soort van bindingsmiddel is met de regio Veendam? 

Ja, ja, zeker weten, ja. Het is gewoon één van de bedradingen met de supportersgroep die nog 

bestaat, die nu doorgeknipt is. Je ziet elkaar niet meer, en dat is jammer maar niet heel erg. 

Nou nu we het toch een beetje over FC Groningen hebben, wat ik wel vaker hoor trouwens bij de 

interviews. Waarom zouden supporters nu nog kiezen voor Veendam, in plaats van Groningen, 

waar het toch wel beter gaat. 

Veendam heeft zelf natuurlijk hoofdklasse. En dan moet ik ook even denken aan sponsors en 

dergelijke. Kijk, Groningen is meer een uithangbord. Daar ga je meer verdienden als sponsor zijnde, 

het is betere reclame die je daar kan maken. Maar waarom zou je, ik denk dat je nog bedoeld van 

vorig seizoen? Toen ze nog bestonden? 

Ja als je dat vergelijkt met jou bijvoorbeeld, hoe dat ging.  

Ja, het is ook gewoon succespubliek, waarom ze voor Groningen zouden kiezen. Groningen speelde 

10 jaar geleden ook nog in de eerste divisie, maar toen waren er ook al meer supporters van 

Groningen dan voor Veendam hoor. Maar dat ligt vooral aan de inwoners aantallen. Op den duur 

ging Groningen europa in, van Fiorentina gewonnen. Toen merkte je dat die stroming echt bestond, 

maar ik denk dat alle suppoters die voor Veedam waren en nu voor Groningen zijn, dat die nog altijd 

een band hebben met Veendam. 

Oke, maar bijvoorbeeld dat uhh, is het zo dat die band dan opgebouwd wordt doordat je aan de 

hand van je vader werd meegenomen? 

Ja, ja. Het gaat wel verder dan alleen de club Veendam. Het is gewoon vriendjes die mee gingen, 

familie die mee ging. Vrienden van vrienden, mensen die je daar leert kennen. Dat soort zaken 

allemaal, het is een soort sociale ontmoetingsplaats.  
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Wat vond je van de afgelopen financiële crisis bij Veendam, die uitgemond heeft in het 

failissement? 

Klote. Ja, gewoon klote. 

Wat kun je er over zeggen. 

Ja, uhh, het zat er natuurlijk al enige jaren aan te komen en eigenlijk was het gewoon,.. ja.. wachten 

tot de Grim Reaper er langs kwam, maar ... het doet je alsnog iets. Ook na het initiatief van Henk de 

Haan hou je nog steeds de hoop dat het weer goed zal komen. Maar het zat er aan te komen, je bent 

er ook al een beetje op voorbereid, maar het doet je wel wat, ja.  

Hoe heb je dat zelf ervaren dan? 

Nou in het begin had ik iets van, ja. Het is gebeurd, het zat er aan te komen en je moet er maar mee 

zien te leven. Achteraf heeft het wel iets van, wacht eens even, als ik kijk naar de stand van de eerste 

divisie en ik zie dat Veendam er niet meer staat. Mijn verbintenis met Veendam, je gaat nooit meer 

een keertje op vrijdagavond weer lekker heen, en vrienden moet je echt op een andere manier gaan 

zien. Want één vriend, die zag ik alleen maar bij Veendam. Daar kon ik altijd hartstikke leuk mee 

overweg, maar ja, dat was gewoon ons ding. En dat .. wordt allemaal doorgeknipt.  

Ja, dat is moeilijk ja. Heeft deze situatie ook invloed gehad over hoe jij op dat moment over de 

regio Veendam dacht? 

Ja en nee. Ik denk wel op voetballen gebied natuurlijk. Maar als we even kijken naar andere plaatsen 

waar eerste divisie gespeeld wordt. Dan heb ik het over plaatsen als Leeuwarden dan destijds. Die 

zijn toen gepromoveerd. Emmen zit er ook aan te komen. Die gaan ook waarschijnlijk failliet. Maar 

Veendam is nou eenmaal niet zo’n grote plaats in Nederland. Het is ook uberhaupt raar dat er nog 

betaald voetbal gespeeld kon worden. Die boerenmentaliteit waarmee we het allemaal deden. Waar 

we mee voor uitkonden. Waar we veel hoogvliegers onderuit schopten thuis. Hoe gaan mensen, ja. 

Mensen gaan niet anders denken over Veendam, dat denk ik niet. Want ik weet nog wel dat ik op 

vakantie ergens was. En ik vertelde andere Nederlanders  waar ik vandaan kwam, Veendam. En heel 

af en toe kenden ze het, via BV Veendam.  

Maar als boegbeeld van de Veenkolonieen? 

Nou ik denk wel dat het een boegbeeld van de Veenkolonieen was, maar ik denk dat dat boegbeeld 

niet zo sterk was dat het een enorm gemis zal worden. 
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Nou ja dat is natuurlijk een beetje beantwoorde vraag. Heb je het gevoel dat er anders naar 

Veendam wordt gekeken door media en mensen die niet uit de regio komen? 

Ja, ja in de media zeker. Maar het failissement van Veendam moet overal gemeld worden. Het staat 

in de volkskrant, NRC, overal. Maar het is wel een zaak die op den duur verwaterd raakt, dat mensen 

er gewoon niet meer aan denken. Zelfde als het failissement van Haarlem, precies hetzelfde vind ik 

eigenlijk. Dat was op den duur ook gewoon van, ja, ehh. En nu denken mensen, ja die zijn ook failliet. 

Dat zal op den duur ook met Veendam gaan gebeuren. Het beinvloedt wel de manier hoe er over 

gedacht wordt, maar het beinvloedt niet de manier van hoe er in de toekomst over gedacht zal 

worden denk ik.  

Oke, en, bijvoorbeeld naar Veendam zelf? De plaats? 

Ja daar heeft het wel een behoorlijke invloed op, dat zeker. Met gelden en alles. Het is namelijk wel 

de attractie van het dorp Veendam. En mensen gaan er echt naar toe. En, ja. Op een vrijdagavond 

was het ook voor de horeca bijvoorbeeld. Ik denk ook dat het invloed zal hebben op de kroegen in 

Veendam, zoals de Toeter die gewoon minder inkomsten zullen krijgen omdat er geen supporters 

meer langs zullen komen. Dat zeker. 

Wat voor gevoel krijg je zelf als je merkt dat mensen op een negatieve manier er naar kijken, dat je 

Veendamer bent? 

Nou ik zie niet veel mensen die er op een negatieve manier naar kijken. Heel veel mensen blijven 

gewoon optimistisch. Ga gewoon lekker hoofdklasse spelen en probeer weer terug te komen. Al denk 

ik niet dat ze daar het geld voor hebben. Maar ik, uhh, het doet me wel wat als mensen er negatief 

over spreken. Want het zat er aan te komen, natuurlijk zat het er aan te komen. Maar als je geen 

Veendammer bent moet je gewoon je mond er over houden. Het is sneu, mensen moeten zich er 

niet te veel mee bemoeien want ze weten niet wat de Veenkolonieen inhouden. 

Maakt het trouwens voor jou makkelijker dat het er aan zat te komen zeg maar? 

Nee ik denk dat het alleen maar moeilijker maakt. Je houdt er wel de hele tijd rekening mee, maar ja. 

Het is ook een soort berusting misschien? 

Ja, achteraf denk ik wel maar ik denk dat dat nog even zal duren misschien. Want het is nogal redelijk 

kort maar het is nu nog maar een paar maand geleden, dat is heel kort. 

Dat is echt heel kort ja. 
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De invloeden zullen echt op lange termijn zijn, en dan zul je ook zien dat je echt, ehm.. 

Maar wat voor invloed denk je dan dat het eventueel zal hebben? 

Nou zoals ik zei, vooral groepsbijeenkomsten. Ik denk dat er een bepaalde verbondenheid binnen de 

Veenkolonieen zal gaan ontbreken. Dat zeker, het is echt een, tsja. Ik vind het in het bijzonder ook 

sneu voor vrienden van mij, die er nog echt voor leefden en ook echt naar de uit-wedstrijden gingen 

en dat soort zaken. En dat is bij mij dan nooit zo geweest. Maar ja, wat voor invloed zal het nog meer 

hebben. Ik denk wel dat er een klein stukje identiteit van Veendam gewoon gebroken is, dat wel. 

Maar dat het op lange termijn wel opgevangen kan worden.  

Ja, uhm, het is wel leuk het daar even over te hebben. Want wat heeft het nou betekent voor de 

leefbaarheid van de Veenkolonieen? Want Veendam verliest een boegbeeld, het enige waar 

mensen Veendam nog van zouden kennen. 

Ja en natuurlijk het grondgeld dat er zit. Maar je hebt wel gelijk. Het is wel echt een.. je vraagt me 

nue eigenlijk, waarvan zouden mensen nu Veendam nog moeten kennen en.. 

Ja, en of de drempel bijvoorbeeld omlaag gaat om te verhuizen. 

Ja het is nu echt een Gronings dorp. Echt hetzelfde als Hoogezand en Stadskanaal, dorpen en steden 

die mensen wel kennen, vooral mensen die wel eens door Nederland rondrijden. Maar ja, het had al 

een soort speciaal iets, maar als je het vergelijk met Hoogezand en Stadskanaal stond er wel echt een 

sterretje bij Veendam omdat daar echt een goede voetbalclub speelde. Ze hadden een streepje voor, 

en nu is dat streepje weg. En er moet een andere manier gevonden moeten worden om de naam 

hoog te houden en hopelijk gaan we in de hoofdklasse heel goed presteren. 

Zou je er zelf bang voor zijn dat Veendam leeg loopt bijvoorbeeld? 

Nee, dat niet. Veendam is een mooie plaats, de bevolking is ook behoorlijk sterk. Er wonen 30.000 

man. Ik denk ook wel dat de mensen gewoon in Veendam blijven wonen. Ik bedoel, ik werk zelf in 

Veendam, ik ken nog veel mensen in Veendam. Mijn ouders wonen nog in Wildervank, wat dan 

onder de gemeente Veendam valt. En ik maak me niet druk dat de huizenmarkt in gaat storten puur 

omdat Veendam failliet is, nee, nee.  

Gaan we even een stukje terug in de tijd. Meer naar het beleid van de club. Wat vond jij destijds 

van het besluit van de club om de naam te veranderen van BV Veendam naar SC Veendam? 

Nou ik had het al een beetje eerder genoemd. SC Veendam was natuurlijk de klassieke naam van de 

voetbalclub. En ik moet eerlijk zeggen, ik vind de naam SC Veendam wel mooier, maar ik ben 
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opgegroeid met de BV Veendam, maar voor mij maakte het niet zoveel uit. Het gaat uiteindelijk om 

het gevoel en niet om de naam. Het gaat om de binding met de club. PEC Zwolle of FC Zwolle. BV 

Veendam of SC Veendam, het gaat om de binding. 

In hoeverrre kan je zeggen dan dat het invloed heeft gehad op jouw binding met de club? 

Geen, de naamsverandering niet, nee. 

En bijvoorbeeld bij andere supporters? 

Nee ook niet echt, ik denk juist dat die de historische naam wel konden waarderen. 

Wat denk je dat het voor de club zelf betekende? Voor het imago van de club? 

Pijnlijk, pijnlijk. Zeker weten. Want zo vaak hebben ze geld gekregen, door initiatieven van Doutzen 

Kroes en dergelijke, en het is ze nog niet gelukt om het allemaal bij elkaar te houden. Daar zit een 

stukje wanbeleid aan vast. Dat kunnen we wel heel leuk proberen te ontkennen, maar ja. Bij de 

aanstelling van Jan Korten als directeur had ik al mijn twijfels. Dat vond ik geen goede zet, dat was 

een trainer en die moet je niet opeens een zakenman laten worden.  

Maar het heeft dus puur met wanbeleid te maken? 

Nou het heeft meer met wanbeleid te maken , het uitblijven van sportieve prestaties, te dure 

contracten inderdaad. Voornamelijk wanbeleid ja. Maar ook omdat er te weinig sponsors zitten, veel 

stappen ook over naar FC Groningen, daar zit gewoon meer markt in. En in deze huidige crisistijd is 

het gewoon heel moeilijk een club overeind te houden als je in een markt zit waar een sterkere 

concurrent aanwezig is.  

Wat voor invloed heeft het failissement gehad op de beleving binnen de supportersgroep.  

Ja verdrietig. Verdrietig. Met name enkele supportes die ik nog ken. Die zijn er helemaal kapot van. 

Die willen het er liever ook niet over hebben. Het is, ja. Voor mij was het één van de draadjes die 

mijn binding met Veendam voorstelde. En die is doorgeknipt. En dan zal ik weer een nieuwe moeten 

vinden om die weer sterker te laten worden. Of misschien wordt het op een dag wel allemaal wel 

doorgenkipt, wie weet. Maar ja, het heeft wel echt een negatieve invloed gehad op de 

supportersgroep. Zeker weten. Niet om hun binding met de Veenkolonieen. Ik denk dat die wel blijft 

bestaan. Maar ja, binnen die groep. Ja. 

Hebben jullie nog contact met elkaar er over gehad? 
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Ja, zeker tijdens die dagen hebben we heel veel contact met elkaar gehouden. We zaten natuurlijk 

allemaal tussen hoop en vrees. Laatste initiatief. Advocaten. Buiten bij de club staan. Ja.  

Op welke manieren hebben juillie nog contact dan? 

Ja, we hebben we een paar keer gebeld. Via Facebook wat contact gehad en Whatsapp. We willen 

binnenkort een keertje gaan afspreken. Ook willen we een keer zelf met de spelers afspreken om een 

duidelijk te horen wie er door willen gaan en wie er niet door willen gaan. Wat gaat gebeuren. Ja, je 

zit nog eebm beetje in onduidelijkehid. Want je zit nog in het seizoen waarin Veendam failliet is 

gegaan. En dat is wel heel raar. 

Wat zijn dan dingen waar jullie het over hebben? 

Nou met name wordt er af en toe nog wel gewoon wat verdriet geuit over het wanbeleid en over 

dure spelerscontracten en spelers die niet gehaald hadden moeten worden of verkocht moesten 

worden. Dat soort zaken allemaal. Het gaat nu voornamelijk om de preventie, hoe het voorkomen 

had kunnen worden.  

Heb je gevoel dat dat invleod heeft gehad op het gemeenschapsgevoel tussen jullie groep? 

Ja, het brokkelt een beetje. Je kunt het nu nog niet echt merken want mensen worden nu nog naar 

elkaar toe getrokken door het failissement. Maar ik denk naar mate het langer verdwijnt ook weer 

allemaal. Ik denk wel dat het enigzins zal gaan verbrokkelen ja. 

Merk je aan hun dat het moeilijk is te laten varen? 

Ja maar dat merk ik bij mij zelf ook nog wel hoor. Het is gewoon een heel apart gegeven. Blijft het 

ook.  

Nou ja, nu Veendam opgehouden is te bestaan. Zal jouw beeld van de regio Veendam dan 

veranderen? 

Nou ja, mijn beeld van de regio heeft voornamelijk ook met mijn opvoeding te maken. Ik weet alles 

straatjes, alle weggetjes. Dus of het er wat mee te maken heeft. Het gaat wel enigsins veranderen ja. 

Hoe dan? 

Het is gewoon een klein stukje Veendam dat weg is. Als ik normaal gesproken door Veendam zou 

rijden, dan zie ik daar in de verte 4 lichtmasten. En die zie je gewoon op den duur niet meer. Het is 

niet een heel ander dorp, alle winkels blijven nog hetzelfde. Maar Veendam blijft wel Veendam, dat 

wel. 
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Zou je op een gegeven moment weer supporter kunnen worden van een andere club? 

Ja maar niet op dezelfde manier zoals dat bij Veendam was. Veendam blijft gewoon altijd de club 

waarmee je opgegroeid bent. Maar ik merk ook gewoon dat ik zelf een binding met FC Groningen 

heb, dat ik ook altijd wil dat ze het graag goed doen.  

Maar heeft dat dan ook te maken met, uhh, dat het toch wel in de buurt ligt? 

Ja omdat ik er woon en als kind ben ik er ook wel eens geweest. En nu ik volwassen ben ga ik ook nog 

wel eens. Het ligt er ook gewoon aan, de regio waarin je woont. 

Zou je zeggen dat je liefhebber bent en dat je daardoor makkelijker in de buurt blijft? 

Ja ik denk dat als ik in Utrecht zou wonen, dat ik dan ook vaak genoeg naar FC Utrecht zou gaan en 

daar een bepaalde binding mee zou krijgen. De binding zal met Veendam altijd belangrijk blijven, dat 

wel. Het blijft altijd mijn thuis, want je bent er op gegroeid. 

het belangrijkste hebben we nu wel zo’n beetje gehad, en zijn nu wel bijna klaar met het interview. 

Ik heb nog wel wat afsluitende vraagjes die ik wil stellen. Zijn er nog dingen die je kwijt wil over 

het interview of waar we het nog niet over hebben gehad? 

Nee, nee. Wil je nog dingen weten? 

Had je andere dingen verwacht in het interview? 

Nou het ging wel heel erg in op de regio, dat had ik niet helemaal verawacht. Maar het zorgt wel voor 

een frisse blik op de zaak in principe. Want ik hou me nu alleen maar bezig met het failissement van 

de club zelf, maar wat voor invloed heeft op de regio, zijn wel zaken die belangrijk zijn. Zeker op de 

lange termijn.  

Ben je zelf tevreden over het interview? 

Ja ik heb mijn zegje goed kunnen doen. 

Nou dan wil ik je hierbij hartelijk bedanken voor de medewerking en toevoeging aan het 

onderzoek. Wens je verder nog op de hoogte gehouden te worden van het onderzoek? 

Uhh nee, hoeft niet. 

Ik kan de eindversie van het verslag opsturen als je wil. 

Nee hoor, dat hoef ik echt niet. Ik hoop dat je er wat aan had.  
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Nou hartstikke bedankt dan. Ik zal hem uitdoen. 
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Bijlage 7: Peer review bachelorthesis en verbeterde punten 

 

Verbeterd aan de hand van de feedback 

Aan de hand van de geleverde feedback op versie van mijn Bachelorthesis heb ik de volgende dingen 

nog veranderd of verbeterd:  

 

Algemeen 

- leeswijzer toegevoegd, de opbouw van de thesis, in de inleiding. Hierin wordt even kort aangegeven 

wat de verschillende hoofdstukken in het onderzoek inhouden en wat er in besproken wordt 

- de hoofdstukken zijn nu meer opgedeeld in sub-paragrafen, daarnaast zijn ze nu genummerd 

- enkele recente bronnen toegevoegd. De bronnen die ik had waren denk ik van goede kwaliteit, ze 

waren ook vaak geciteerd. Echter heb ik toch nog een aantal bronnen kunnen vinden die daarbij 

tevens het onderzoek ondersteunen en zelfs een toevoeging zijn. 

- conceptueel is opnieuw gemaakt aan de hand van het theoretisch kader. Het kader zat nog wat 

chaotisch in elkaar, maar nadat dit verbeterd was, viel ook het conceptueel model beter in elkaar. 

- GIS-kaartje toegevoegd, die in eerste instantie nog niet helemaal klaar was 

- het meest ingrijpende wat gedaan is, is het verbeteren van spelfouten en fouten in de zinsopbouw. 

Aan de feedback die ik hierover kreeg heb ik veel gehad. Het zat eerst slordig in elkaar qua 

grammatica, maar hoe vaker je de thesis doorleest, hoe meer fouten er nog uit gehaald kunnen 

worden 

 

Samenvatting 

- deelvragen behandeld in de samenvatting 

 

Inleiding 

- toegevoegd hoe het onderzoek relevant kan zijn voor de bewoners van de Veenkoloniën 

- eigen interesse staat nog in de inleiding, nog niet helemaal zeker of het er in blijft of er uit moet 

 

Theoretisch kader 

- volgorde van het kader iets aangepast. Dit had vooral te maken met het concept Psychological 

Continuum Model. Dit model heeft namelijk een link naar meerdere concepten uit het theoretisch 

kader, bijvoorbeeld place attachment en place identity. Maar sense of place komt in het onderzoek 

voor het PCM. Daarom heb ik er voor gekozen op sense of place als eerst te behandelen, daarna het 

PCM, en daarna dan place attachment en place identity 
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- conceptueel model opnieuw in elkaar gezet en korte toelichting erbij gegeven 

 

Methodologie 

waarschijnlijk heeft de methodologie nog de meeste verandering ondergaan: 

- iets meer verteld over de dataverzamelingsinstrumenten. Vergeleken met andere methodes van 

dataverzameling en daar uit redeneren wat de beste methode is geweest voor het onderzoek, 

ondersteund door enkele extra bronnen 

- literatuurstudie (nog) niet toegevoegd aan dataverzameling. Ik weet niet of dit relevant genoeg is. 

Het lijkt mij namelijk dat elk onderzoek gebruikt maakt van literatuurstudie 

- reflectie over kwaliteit van verzamelde gegevens toegevoegd 

- zoals de rest van de thesis is ook de methodologie nu opgedeeld in paragrafen 

- de ‘ik’s zijn er voor een groot deel uitgehaald, klonk inderdaad niet echt academisch 

- de bron die ik heb gebruikt voor key informants is inderdaad eentje die komt uit de medische 

wereld, echter is het doel van de methodes en interviews wel hetzelfde. De key informants hebben 

hetzelfde doel. Wel heb ik geprobeerd deze bron zo min mogelijk te gebruiken. 

 

Resultaten 

aan de hand van de feedback niet veel aan veranderd, daarnaast wel: 

- resultatensectie wat uitgebreid 

- eerste deelvraag komt een beetje over als een inleiding, maar in de andere twee deelvragen is 

geprobeerd wat uitgebreidere resultaten te geven in relatie tot het onderzoek 

- in de laatste deelvraag ook gekeken met het oog op de toekomst van SC Veendam/de Veenkoloniën 

 

Conclusie 

- aanbeveling voor verder onderzoek beter beargumenteerd 

- conclusie wat duidelijker gemaakt 

- geprobeerd resultaten in een breder theoretisch perspectief te zetten 

 

Naast de verbeteringen in deze secties aan de hand van de feedback heb ik verder zelf nog een 

aantal dingen verbeterd: 

- lay-out verbeteren zodat die voldoen aan de eisen 

- inhoudsopgave kloppend en overzichtelijk gemaakt, ook door de toeving van de hoofdstukken en 

sub-paragrafen 

- paragraaf over probleemstelling geprobeerd wat meer uit te schrijven in een lopend stukje. Dit 

komt wat strakker en mooier over dan alleen puntsgewijs het doel, hoofdvraag en deelvragen te 
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formuleren 

- literatuurlijst verbeterd. Hier zaten nog een paar kleine foutjes in de verwijzingen 

- transcripten allemaal in dezelfde stijl gezet. Bijvoorbeeld in de manier hoe aangegeven wordt wie 

aan het woord is (dikgedrukt voor de interviewer en dungedrukt voor de respondent). Spelfouten er 

proberen uit te halen. 

- keywords toegevoegd aan de samenvatting 

 

 

Peer review formulier - Bachelorthesis 

 

Algemeen 

 

Is de opbouw van de thesis duidelijk? 

 

Duidelijke opbouw. Eventueel zou je nog 

een leeswijzer kunnen opnemen. En je zou 

je scriptie kunnen indelen in hoofdstukken.  

Is de samenhang tussen de verschillende 

onderdelen duidelijk? 

 

Ja, er wordt terug verwezen naar eerder 

behandelde theorieën en argumenten. Je 

zou misschien nog wel tussenkopjes 

kunnen gebruiken om deze link nog 

duidelijker te maken.  

Is de meerderheid van de bronnen 

wetenschappelijk? Zo niet, is daar een 

goede reden voor? 

Ja, het viel me wel op dat in de aanleiding 

weinig wetenschappelijke bronnen worden 

gebruikt. Er wordt wel een goede 

koppeling gemaakt naar het heden en de 

situatie zoals die nu is, maar misschien kun 

je ook nog een link maken naar de 

wetenschap. 

Is de gebruikte literatuur recent? Zo niet, 

is daar een goede reden voor? 

 

De wetenschappelijke bronnen die je 

gebruikt zijn niet heel recent.  

Zijn alle gebruikte bronnen vermeld in de 

literatuurlijst? 

 

Ja. 

Worden bronnen correct geciteerd? Ja. 
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Wordt correct verwezen naar bronnen, 

volgens het Harvard systeem? 

 

Ja. 

Verduidelijken gebruikte figuren en 

tabellen de tekst? 

 

Het conceptueel model verduidelijkt de 

relaties goed, misschien zou je er echter 

nog wel een korte toelichting bij kunnen 

schrijven, zodat het nog duidelijker wordt. 

Verder zou je nog een (GIS) kaartje 

kunnen toevoegen. 

Zijn figuren en tabellen correct 

genummerd en wordt ernaar verwezen in 

de tekst? 

Nee 

Is de tekst duidelijk en leesbaar?  

 

Ja. Ik zou nog wel even een 

spellingscontrol uitvoeren. En volgens mij 

is Veenkoloniën met één ‘e’ op het eind. 

Dit lijkt me redelijk essentieel voor je 

onderzoek.  

Hoe is de opbouw van de zinnen? 

 

Hier en daar moet je nog even kijken naar 

de zinsopbouw. Maar over het algemeen 

goed. Wel vaak bijwoorden die niet nodig 

zijn en die in een wetenschappelijke tekst 

niet echt op zijn plaats zijn.  

Zijn de spelling, grammatica, en 

interpunctie correct? 

 

Over het algemeen goed, nog een aantal 

dingen controleren, zie bovenstaande.  

Vragen/ Opmerkingen 

 

De algemene indruk is goed. Je hebt een duidelijk verhaal geschreven en de 

argumenten van de respondenten goed verwerkt in je onderzoek en gekoppeld aan de 

theorieën.  
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Samenvatting 

 

Worden de belangrijkste elementen uit het 

onderzoek besproken? 

 

Ja.  

Worden onderwerp, doelstelling, 

onderzoeksvragen, methoden, resultaten 

en conclusies samengevat? 

 

Ja, alleen de deelvragen worden niet 

behandeld.  

Vragen/ Opmerkingen 

 

Duidelijke samenvatting. Ik zou in je gehele onderzoek cijfers uitschrijven, dat lijkt wel 

zo netjes.  

 

 

 

Inleiding 

 

Is het onderwerp duidelijk afgebakend? 

 

Ja 

Wordt de relevantie van het onderwerp 

duidelijk uiteengezet?  

 

Ja, maar je zou nog wel kunnen toevoegen 

wat er met de uiteindelijke resultaten 

gedaan kan worden. Hebben de mensen 

van de Veenkoloniën er bijv. ook iets aan? 

Wat is het doel van het onderzoek, 

geformuleerd in je eigen woorden? 

 

Het onderzoeken of een voetbalclub kan 

bijdragen aan de binding van de 

supporters met een bepaalde plaats.  

Zijn het doel en de onderzoeksvragen 

ingebed in wetenschappelijke literatuur? 

 

Ja, je hebt goed gebruik gemaakt van 

verschillende theorieën en invalshoeken en 

deze vervolgens aan elkaar gekoppeld.  

Wekt de inleiding je interesse op? Ja, door vragen te stellen als ‘is de 
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Waardoor (niet)? 

 

voetbalclub echt onderdeel van iemand 

zijn identiteit’ wek je nieuwsgierigheid op. 

Ik weet alleen niet of het in de inleiding zo 

geschikt is om ook echt je eigen interesse 

te benoemen, ik dacht eigenlijk dat het 

meer het onderzoek op zich met 

introduceren.  

Vragen/ Opmerkingen 

 

 

 

 

 

 

Theoretisch kader 

 

Vormen de besproken theoretische 

inzichten een relevante basis voor het 

beantwoorden van de onderzoeksvraag/-

vragen? 

 

Ja, soms verwijs je alleen naar iets wat 

nog moet komen, bijv. PCM. Als je hier als 

lezer niks van af weet, is het lastig dat de 

uitleg pas later komt. Zie ook aantekening 

in de tekst. 

Worden de theoretische inzichten op een 

begrijpelijke manier uiteengezet? 

 

Ja, erg duidelijke en beknopte uitleg. 

Wordt verwezen naar relevante 

internationale wetenschappelijke 

literatuur? (artikelen uit wetenschappelijke 

tijdschriften en wetenschappelijk boeken) 

 

Ja.  

Is het theoretisch kader logisch 

opgebouwd? 

 

Ja, afgezien van PCM. Wel erg goed dat je 

ook even toelicht wat belangrijk is voor 

jouw onderzoek. 

Sluit het conceptueel model aan bij de Ja, je kunt alleen nog even een korte 
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onderzoeksvragen en theorie? 

 

 

toelichting geven en in de tekst verwijzen 

naar het model.  

Vragen/ Opmerkingen 

 

 

 

 

 

Methodologie 

 

Wordt de keuze voor de gebruikte 

methoden van dataverzameling en data-

analyse goed toegelicht? 

Je zou wel wat meer uit kunnen leggen 

over kwalitatieve 

dataverzamelingsinstrumenten.  

Sluiten de manieren van dataverzameling 

en data-analyse aan bij doelstelling en 

onderzoeksvragen? 

 

Ja, goeie keus voor kwalitatief onderzoek. 

Je hebt trouwens ook literatuurstudie 

gedaan, die verwijzing mist nog in de 

methodologie.  

Zijn de gebruikte vragenlijsten, lijsten met 

observatiepunten, etc. opgenomen in 

bijlagen? 

Ja.  

Wordt duidelijk uitgelegd hoe te werk is 

gegaan bij het verzamelen en analyseren 

van de gegevens? 

 

Ja, ik zou alleen wat minder gebruik 

maken van ‘ik vind, ik heb gedaan’ etc.  

Wordt gereflecteerd op de kwaliteit van de 

verzamelde gegevens? 

 

Ja, vooral positief. Zijn er ook nog dingen 

die je de volgende keer anders zou doen, 

of die beter hadden gekund? 

Is voldoende uiteengezet welke ethische 

vraagstukken in het onderzoek relevant 

zijn, en hoe hiermee is omgegaan? 

Ja.  
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Zijn de paragrafen over methodologie 

logisch opgebouwd? 

 

Er zijn geen paragrafen, dit kan je nog 

toevoegen. Ik vraag me alleen af of dit 

relevant is.  

Vragen/ opmerkingen 

 

Je moet echt nog wel even naar je methodologie kijken. Veel zinnen lopen niet en er 

zitten veel spellingfouten in. Ik denk dat het handig is om met Gijs te overleggen of het 

goed is om veel ‘ik …’  zinnen en meningen te gebruiken. Verder vroeg ik me even af of 

de bron die je gebruikt hebt wel geschikt is, deze is vooral gericht op onderzoek in de 

gezondheidszorg.  

 

 

 

 

 

 

 

Resultaten 

 

Worden de meest relevante resultaten 

besproken? 

 

Ja.  

Worden de resultaten grondig 

geanalyseerd (en niet alleen beschreven)? 

 

Ja, de resultaten worden gekoppeld aan de 

literatuurstudie.  

Worden de resultaten in verband gebracht 

met de onderzoeksvragen? 

Ja. Elke deelvraag wordt beantwoord aan 

de hand van verzamelde data. 

Zijn de paragrafen met resultaten logisch 

opgebouwd? 

 

Ja, duidelijk per deelvraag behandeld.  



88 
 

Vragen/ opmerkingen 

Interessant om de uitspraken van de respondenten te lezen, ik zou alleen de uitspraken 

van de respondenten wel even kloppend maken. Je hebt nu het letterlijke transcript 

gebruikt, waardoor sommige zinnen niet goed lopen. 

 

 

 

 

Conclusie/discussie 

 

Worden de onderzoeksvragen 

beantwoord? 

 

Ja, eventueel zou je de conclusie ook per 

deelvraag kunnen doen, maar ik denk dat 

het zo goed is.  

Worden de resultaten in een breder 

theoretisch perspectief geplaatst? 

 

Nee, je zou een koppeling kunnen maken 

naar andere clubs of andere 

identiteitbepalende aspecten van 

gebieden.  

Worden de resultaten vergeleken met 

andere onderzoeksresultaten? 

 

Nee.  

Worden aanbevelingen gedaan voor 

toekomstig onderzoek? 

Een beetje, deze aanbeveling is alleen 

slecht beargumenteer. Ga hier nog even 

mee bezig  

Vragen/ opmerkingen 
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